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ABD'deki Princeton
Üniversitesi kampüsün-
de bir grup öğrenci, İs-
rail'in Gazze'deki sivil-
leri öldürmesi ve her
türlü temel gıdadan
mahrum bırakmasına
tepki olarak açlık gre-
vine başladı. Columbia
Üniversitesindeki olay,
7 Ekim 2023'ten sonra

ABD'deki üniversiteler-
de Filistinli öğrencilere
karşı başlayan "ifade
özgürlüğü kısıtlaması"
tartışmalarını alevlen-
dirirken, gözaltına al-
malara tepki olarak
öğrenci protestoları
ülke genelindeki diğer
üniversitelere de ya-
yılmıştı. Sayfa 9’da

Gaziantep’te düğün se-
zonunun açılmasıyla
altın fiyatlarındaki
yükseliş vatandaşları
imitasyon ürünlere yö-
neltti. Kuyumcular ise
vatandaşları altın alır-
ken dikkat etmeleri
yönünde uyardı. Ga-
ziantep’te düğün se-
zonunun açılmasıyla

beraber imitasyon
ürünler reyonlarda ye-
rini almaya başladı.
Düğün hazırlığı süre-
cinde altın fiyatlarını
araştıran vatandaşlar,
altından ayırt edilme-
yecek kadar gerçekçi
olan imitasyon takılara
rağbet göstermeye
başladı. » Sayfa 6’da

Lider Galatasaray, Trendyol Süper Lig'in
35. haftasında bugün EMS Yapı Si-
vasspor'u konuk edecek. RAMS
Park'taki karşılaşma saat 19.00'da
başlayacak. Müsabakayı hakem Arda
Kardeşler yönetecek. » Sayfa 11’de

İstanbul-Sivas aktar-
masız ekspres Yüksek
Hızlı Tren Hattı'nın ilk
seferi, düzenlenen tö-
renle 08.40'ta başladı.

AK Parti Grup Başkanı
Güler ise trenin ilk yol-
cularından olmanın
mutluluğunu yaşadığı-
nı ifade etti. » Sayfa 3’te

Muin N. Eriş ile Geleneksel 
Sanatları üzerine sohbet -I 

Lider Galatasaray, bugün
Sivasspor’u ağırlayacak

‘Obezite, psikolojiyi
olumsuz etkiliyor’

Ittıfak HÜLYA MÜZEYYEN GÜNAY’IN HABERİ 12’DE

Genel Cerrahi Uzmanı Prof. Dr. Re-
cep Aktimur, “İlerleyen dönemde
obezite ve psikolojik sorunlar iç içe
geçmekte ve birçok hastamızda iş
ve sosyal yaşamda ciddi bozulmalar
görülmektedir” dedi. » Sayfa 2’de

Sanat bir milletin mihenk
taşıdır, tarihin her döne-
minde hiçbir kültür ya da
toplum sanatsız gelişme-
miştir. Çocukluk dönemle-
rinden itibaren güzel sa-
natlara ilgi duyan, fikir, ruh
dünyasını sanatla yoğuran,
hayatını  sanatla şekillen-

diren, 1989 senesinde res-
torasyonu tamamlanan Sul-
tanahmet’teki Caferağa
Medresesi’nde on yıl mü-
dürlük yapan Kıymetli Muin
Nursen Eriş beyefendi ile
yaptığımız sanatsal söyle-
şimizi siz değerli okurları-
mızın ilgilerine sunuyoruz: 
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İstanbul-Sivas aktarmasız ekspres
yüksek hızlı tren seferleri başladı

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Ab-
dulkadir Uraloğlu, geçen yıl trafik
hacminin en çok Fatih Sultan
Mehmet Köprüsü ve 15 Temmuz
Şehitler Köprüsü'nde oluştuğunu
bildirdi. Uraloğlu, Karayolları Ge-
nel Müdürlüğünün (KGM) 2023
trafik hacim istatistiklerini değer-
lendirdi. Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan'ın liderliğinde Tür-
kiye Yüzyılı vizyonuyla ulaşımın
tüm modlarında çağ atlatan yatı-

rımlar ve atılımlar yaptıklarını be-
lirten Uraloğlu, kara yollarının
ulaşım yatırımlarının lokomotifi
olduğuna dikkati çekti. Bakan
Uraloğlu, yüksek standartlı yollarla
Türkiye'nin dört bir yanında kon-
forlu ve güvenli ulaşım sağladık-
larının altını çizerek, "Ülkemizi,
doğusundan batısına, kuzeyinden
güneyine yüksek standartlı bö-
lünmüş yollarla bağladık." ifa-
delerini kullandı. » Sayfa 3’te

Adalet Bakanı Yılmaz
Tunç, İsrail'in Gazze'ye
yönelik saldırılarıyla
ilgili, "Soykırım suçu-
nu önlemek Uluslar-
arası Ceza Mahkeme-
si'nin varlık sebebidir.
Suçlular da bellidir,
acilen soruşturma açıl-
malı, tedbir kararları
alınmalı, suçluların tu-

tuklanması sağlanma-
lıdır." ifadesini kullan-
dı. Bakan Tunç, dava-
nın gecikmesinin, İs-
railli saldırganları ce-
saretlendirdiğini,
uluslararası hukuka
olan güveni ortadan
kaldırdığını, UCM'yi
etkisizleştirdiğini de
aktardı. Sayfa 7’de

azine ve Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek, "Enflasyon
beklentileri önümüzdeki

12 ay için yüzde 35'lere düştü ve Tür-
kiye'nin kredi notu artmaya başladı.
Bundan bir süre önce Fitch kredi no-
tumuzu artırmıştı. Dün akşam da Stan-
dard & Poor's (S&P) kredi notumuzu
artırdı. Dolayısıyla doğru yoldayız.
Bütün bunlar onu gösteriyor." dedi.
Bakan Şimşek, küresel ticaretteki kı-
rılmaya ve bölünmeye işaret ederek,
şöyle konuştu: "Türkiye bu dönemde
yakın ülkelerden tedarik (nearshoring)
ve dost coğrafyalardan tedarikte (fri-
endshoring) avantajlı. Avrupa Birliği
(AB) ile 1963'ten beri bir diyaloğumuz
var, bir ortaklığımız var. O nedenle
biz Avrupa ile dostuz. Bazı siyasi görüş
farklılıklarımız olabilir. Ama biz yine
de Gümrük Birliği üzerinden, Avrupa
Birliği'ni dost görüyoruz. Dolayısıyla
hem yakınız hem dostuz. Asya ile
Kuzey Afrika ile Orta Doğu ile de hem
yakınız hem dostuz. Dolayısıyla dün-
yadaki bu jeostratejik rekabetten kay-

naklı ticaret parçalanmasının bizi çok
olumsuz etkilememesi bekleniyor."

Türkiye'de çalışma çağındaki nü-
fusun gelecek 10 yılda hızla artaca-
ğına işaret eden Şimşek, ülkede de-
mografik anlamda 15 yıllık bir fırsat
penceresi olduğunu vurguladı. Şim-
şek, son 20 yılda Türkiye'de 280
milyar dolara yakın altyapı yatırımı
yapıldığını anlatarak, "Dünya Ban-

kasının lojistik endeksine göre 91
gelişmekte olan ülkeden daha iyi
bir altyapıya sahibiz. O nedenle biz
avantajlıyız." ifadesini kullandı.
“Uzun bir yolculuk
ama başaracağız”

Enerjinin dönüşümün Türkiye için
önemini vurgulayan Şimşek, ülkenin
kurulu gücünün yüzde 55'inin yeni-

lenebilir enerji kaynaklarından oluş-
tuğunu ve bunu gelecek yıllarda 100
milyar dolarlık yatırımla yüzde 60'ın
üzerine çıkaracaklarını kaydetti.

Bakan Şimşek, Türkiye'nin önemli
makro ekonomik problemleri çözmesi
durumunda potansiyelinin daha da
güçleneceğini belirterek, şu değerlen-
dirmelerde bulundu: "Bizim en büyük
önceliğimiz tabii ki fiyat istikrarı. Yani
enflasyonun tek haneye düşürülmesi.
Mali disiplin ve yapısal dönüşüm diğer
öncelikler. Yapısal dönüşümden kas-
tettiğimiz, az önce de söyledim, yeşil
dönüşüm, dijital dönüşüm ve sanayide
dönüşüm. Bütün bunlar sürdürülebilir
yüksek büyüme için önemli. Enflasyon
maalesef oldukça yüksek. Mayıs ayında
yüzde 70'in üzerinde bir enflasyonla
zirveyi bulacağız. Uyguladığımız prog-
ram sayesinde enflasyon, yılın ikinci
yarısından itibaren hızlı şekilde dü-
şecek ve 2026'da tek haneli enflasyona
dönmüş olacağız. Uzun bir yolculuk
ama başaracağız çünkü iyi bir prog-
ramımız var." lBERLİN-AA

ABD’deki üniversite öğrencileri Gazze’deki
sivillerle dayanışma için açlık grevi başlattı H

Yurt dışında 7,5
milyon Türk vatan-
daşı yaşarken, bu-
nun yaklaşık 6,5
milyonu Batı Avru-
pa ülkelerinde ika-
met ediyor. Buna göre, 6,5 mil-
yonu Batı Avrupa'da olmak üze-
re 7,5 milyon Türk vatandaşı
yurt dışında yaşıyor. Nisan 2024
itibarıyla Avrupa genelinde 2

bin 427 Türk kökenli
siyasetçi bulunuyor.
Hükümet düzeyinde
2 bakan ve 2 devlet
sekreteri, Avrupa
Parlamentosunda

7, ulusal ve federal düzeyde
69, eyalet ve bölgesel düzeyde
102, belediye meclislerinde
ise 2 bin 245 Türk kökenli
üye görev yapıyor. » Sayfa 3’te

Okul yıllarında; yazı yazmak,
resim yapmak, kitap okumak,
müzik dinlemek gibi bir takım
faaliyetlerin tohumları atılmıştı
kendi hayatımda. Gerçek ha-
yata geçişte de bu faaliyetleri
devam ettirmektir aslolan...

TÜRKAN SEZER  » 3’te

Cumhurbaşkanı Erdoğan’a tarihi
Davos çıkışından 15 yıl sonra
hüsn-i hat hocası Hattat Mahmut
Şahin tarafından celî sülüs ka-
lemiyle yazılan “One Minute”
levhası hediye edildi.

İBRAHİM ETHEM GÖREN » 8’de

“Sanata
Yaklaşmak”

Kelâm ve kalem güzeli
“One Munit” Külliye’de!

Yurt dışında 7,5 milyon Türk vatandaşı yaşıyor

Bakan Yılmaz Tunç’tan Uluslararası Ceza
Mahkemesi Başsavcısına Gazze çağrısı

Kuyumcular vatandaşları altın alırken
dikkat etmeleri yönünde uyardı

Mehmet Şimşek: Türkiye’nin
kredi notu artmaya başladı
Hazine ve Maliye Bakanı Şimşek, "Enflasyon beklentileri önümüzdeki 12 ay için yüz-
de 35'lere düştü ve Türkiye'nin kredi notu artmaya başladı. Standard & Poor's kredi
notumuzu artırdı. Dolayısıyla doğru yoldayız. Bütün bunlar onu gösteriyor." dedi.

Türkiye’de en çok araç Fatih Sultan
Mehmet Köprüsü’nden geçiyor
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Miyopi, hipermetropi ve astig-
matizma gibi sıkça rastlanan
görme kusurları, genellikle göz-
lük ve kontakt lenslerle tedavi
edilse de bu sorunlara daha
kalıcı çözüm arayışları da devam
ediyor. Son yıllarda hızlı gelişen
refraktif cerrahi ile refraktif ku-
surların tedavisinde alternatif
çözümler üretiliyor. Refraktif ce-
rahi işlemleri, temelde korneal
cerrahi ve göz içi cerrahi olarak
sınıflandırılırken, Medicana Kon-
ya Hastanesi Göz Hastalıkları
Uzmanı Op. Dr. Lütfi Seyrek,
yüksek numaralı ya da gözü la-
zer için uygun olmayan hasta-
larda fakik göz içi lens (GİL)
ameliyatının uygulanabileceğini
açıkladı. Göz Hastalıkları Uzmanı
Op. Dr. Seyrek; özellikle göz
çizdirme olarak bilinen lazer iş-
lemi için göz yapısı uygun ol-
mayan hastalarda göz içi lens
ameliyatının uygulanabildiğini

belirtti. Op. Dr. Seyrek, “Bu ame-
liyatta; FDA tarafından onaylı
olan mercekler, yaklaşık 20 yıldır
dünya üzerinde yaygın olarak
uygulanıyor. Fakik GİL işlemi,
göz içi kontakt lens olarak da
tanımlanıyor. Lazerdeki gibi kor-
neada bir düzeltme işlemi ol-
madan, hastanın kendi doğal
merceği çıkarılmadan göz içine
mercek yerleştirilmesi işlemine
Fakik GİL deniliyor. Fakik GİL
ile yüksek miyop (yaklaşık 25

dereceye kadar), yüksek hiper-
metrop ve astigmat tedavi edi-
lebiliyor” dedi. 18 yaşından bü-
yük olan, son yıllarda belirgin
numara değişikliği olmayan, ka-
tarakt, göz tansiyonu olmayan
ve muayenede göz yapısı uygun
olan tüm hastalara göz içi kon-
takt lens uygulanabildiğini ifade
eden Op. Dr. Seyrek, gözlükten
kurtulmak için başvuranların
öncelikle detaylı bir muayenesi
yapıldıktan ve gerekli testler ya-

pıldıktan sonra uygunluğuna
karar verildiğini açıkladı. Öl-
çümler yapıldıktan sonra kişilere
özel Fakik GİL‘in belirlendiğini
söyleyen Op. Dr. Lütfi Seyrek,
"Bu lensin en büyük avantajı
göz yapısında bir değişikliğe
neden olmadan yapılabilmesidir.
Yani Fakik GİL uygulamasında
korneada bir incelme, kesme,
kapakçık açma ya da korneadan
parça çıkarılma işlemi yoktur.

Ayrıca göz içi doğal merceğe
temas etmeden ve çıkarılmadan
göz içine yerleştirilmektedir. Bu
nedenle geri dönüşümlü bir iş-
lemdir” şeklinde konuştu.
“Ömür boyu göz
içinde kalabilir”

Lazer teknikleri ile düzeltile-
meyecek kadar yüksek numa-
raları olan hastalarda rahatlıkla
göz içi kontakt lensler kullanı-
labilir. İsmi nedeni ile günlük

kullanılan kontakt lensler ile ka-
rıştırılmaması gerektiğini vur-
gulayan Op. Dr. Lütfi Seyrek,
“Bu lens, ameliyathane şartla-
rında göz damlası ile uyuştu-
rulduktan sonra küçük bir kesi
yapılarak göz bebeğinin arkasına
yerleştirilir ve operasyon bir göz
için 8-10 dakika sürmektedir.
İki göze aynı gün işlem yapıla-
bileceği gibi bir ya da birkaç
gün arayla da yapılabilir. İşlem
sonrası hastanede yatışa gerek
yoktur ve hasta günlük hayatına
devam edebilir. Görme, genellikle
ertesi gün düzelmektedir. Has-
tanın kontakt lenslerdeki gibi
ek bir bakım yapması gerekmez.
Kaşıma ovalama ile yerinden
kaymaz. Ömür boyu göz içinde
kalabilir. Yine hastanın kendi
doğal merceği çıkarılmadan üze-
rine yerleştirildiği için akıllı mer-
cekler ile de aynı işlem değildir”
diye konuştu. lKONYA-İHA

Yüksek numaralı ya da gözü lazer için uygun olmayan hastalara alternatif 

iv Hospital Sam-
sun Genel Cerra-
hi Kliniği’nden

Prof. Dr. Recep Aktimur, obe-
zitenin psikolojiyi olumsuz et-
kilediğine dikkat çekti. Kendi
deneyimlerini aktaran Prof. Dr.
Aktimur, “Bizim kendi dene-
yimlerimizde gördüğümüz,
kişilerin psikolojik olarak
kendilerini boşlukta his-
settikleri zamanlarda
kilo almaya eğilimli
olduğudur. Birçok
hastamız bu dö-
nemlerde kilo al-
makta ve yaşanılan
sorunlar nedeniyle
kilo verememekte-
dir. Bu kişilerde iler-
leyen dönemde obe-
zite ve psikolojik sorun-
lar iç içe geçmekte ve birçok
hastamızda iş ve sosyal yaşam-
da ciddi bozulmalar görülmek-
tedir” diye konuştu.

Obez kişilerin psikolojik ve
ruhsal huzur açısından risk al-
tında olduklarını dile getiren
Prof. Dr. Aktimur, “Obez birey-
lerde sosyal izolasyon oluşur

ve bu du-
rum obe-
z i t e n i n
geri dönü-

ş ü m s ü z
hale gelme-

sine yol açar.
Obez bireyler

hem fiziksel olarak
hem de çok yüksek oranda gö-
rülen depresyon nedeniyle gün-
lük işlerini yapmakta zorlanırlar,
çabuk yorulurlar, kişisel ba-
kımlarını yapmak bile onlar
için çok zorlaşır. Diğer yandan
obeziteye bağlı gelişen kronik

hastalıklar, bireyleri bir çıkmaza
sürükler ve birçok insan bu
kısır döngü içinde kendine gü-
venini kaybeder” şeklinde ko-
nuştu.

Obezite ameliyatlarından
sonra kilo verme sürecinin baş-
ladığını ve uzun süre devam
ettiğini belirten Prof. Dr. Akti-
mur, şu bilgileri paylaştı: “Ame-
liyat edilen hastaların çoğunda
obezite nedeniyle gelişen dep-
resyon bulunduğundan ameli-
yat sonrasında kilo verme sü-
recinde hızlıca depresyonun
gerileyeceği düşünülse de, du-

rum her zaman bu şekilde sey-
retmeyebilir. Bu dönemde kilo
veriyor olmanın oluşturacağı
pozitif etki, ameliyat sonrası
dönemde aslında önceden bir
nevi tedavi yerine geçen yemek
yeme alışkanlıklarının değiş-
mesi ile negatif yönde etkile-
nebilir. Bu yüzden ameliyat için
uygulanacak prosedürün yemek
yeme konforunu çok bozma-
yacak şekilde seçilmesi ve has-
talara cerrahi tarafından geniş
destek verilmesi çok önemlidir.
Biz kendi hastalarımızda uy-
guladığımız ‘Hızlandırılmış iyi-

leşme protokolleri’ ile hasta
konforunu artırarak, ‘liberal
beslenme önerileri’ ile hasta-
larımızın bu süreci daha rahat
geçirmesini sağlayarak ve on-
lara her an kendilerini koruyan
ve sarmalayan bir aile içinde
olduklarını göstererek bu dö-
nemi çok daha rahat atlatmak-
tayız. Bu yaklaşım ile hastala-
rımızda ameliyat sonrası dö-
nemde çok daha az depresyon
gözlemlemekte ve mutluluk
düzeyinin arttığını deneyim et-
mekteyiz.”

Doktora ulaşmanın hasta ta-
rafından önemine değinen Prof.
Dr. Aktimur, “Biz kendi proto-
kolümüzde uyguladığımız ve
çok başarılı sonuçlar elde etti-
ğimiz şekilde en iyi psikolojik
desteğin, hastaların kendilerini
ameliyat eden cerraha çok rahat
ulaşabilmeleri olduğunun far-
kındayız. Doktorları ile olan
sıkı ve pozitif bağlantıyı önce-
den ameliyat ettiğimiz hasta-
larımızla aralarında kurduğu-
muz aktif sosyal portallarla
desteklemekteyiz” ifadelerini
kullandı. lSAMSUN-İHA

L
Obezite bağırsak kanseri
riskini artırıyor

Obez kişilerin psikolojik ve ruhsal huzur açısından risk altında olduklarını belirten Genel Cerrahi Uzmanı Prof. Dr. Recep Aktimur,
“Birçok hastamız bu dönemlerde kilo almakta ve yaşanılan sorunlar nedeniyle kilo verememektedir. Bu kişilerde ilerleyen dönemde
obezite ve psikolojik sorunlar iç içe geçmekte ve birçok hastamızda iş ve sosyal yaşamda ciddi bozulmalar görülmektedir” dedi.

Acıbadem Kent Onkoloji Merkezi
Medikal Onkoloji Uzmanı Doç. Dr.
Ahmet Özveren, tüm dünya onko-
loglarının önemli yayınlar arasında
kabul ettiği, Annals of Oncology'de
yayınlanan bir araştırma sonucunun
bilgisini verdi. Çalışmanın 2024 yılı
için Avrupa Birliği ülkelerinde ve
Birleşik Krallık'ta kanserden ölüm
oranlarını öngördüğünü ifade eden
Doç. Dr. Ahmet Özveren, şunları
söyledi: "Kanserden ölüm oranları
Avrupa genelinde azalırken, özellikle
genç yetişkinlerde kolorektal kanser
sıklığında artış görülüyor. Aşırı kilo
ve obezite, Avrupa Birliği (AB) ve
Birleşik Krallık'ta 25- 49 yaş arası
kişiler arasında görülen bağırsak
kanserinden ölüm oranlarını artırıyor.
Dergide yayınlanan çalışma, gençler
arasında bağırsak kanseri ölüm oran-
larındaki en büyük artışın İngiltere'de
görüleceğini ve bu oranın 2018'e
kıyasla 2024'te erkeklerde yüzde
26, kadınlarda ise yaklaşık yüzde
39 artacağını hesaplanıyor."

Doç. Dr. Özveren, çalışmayı ya-
pan Prof. La Vecchia'nın, gençler
arasında bağırsak kanseri oranla-
rının artmasına katkıda bulunan
temel faktörleri; aşırı kilo, obezite
ve yüksek kan şekeri düzeyleri ve
diyabet olarak sıraladığını kaydetti
ve sözlerini şöyle sürdürdü: "Ek
nedenler arasında Orta ve Kuzey
Avrupa ile Birleşik Krallık'ta zaman
içinde aşırı alkol tüketimindeki ar-
tışlar ve fiziksel aktivitedeki azal-
malar yer alıyor. Alkol tüketimine
erken başlanması, bağırsak kanse-
riyle ilişkilendirilmiştir. Fransa ve
İtalya gibi alkol tüketiminin azaldığı
ülkelerde bu kanserden ölüm oran-
larında bu kadar belirgin bir artış
yaşanmamıştır. Erken başlangıçlı
bağırsak kanseri, yaşlılarda teşhis
edilen bağırsak kanserine kıyasla
daha agresif olma eğilimindedir ve
hayatta kalma oranları daha dü-
şüktür. Çalışma yorumunda hükü-
metlere, bağırsak kanseri tarama-
sının 45 yaşından başlayarak daha
genç yaşlara kadar genişletilmesi
önerilmiştir. Bu çalışma ve tespit
AB ve Birleşik Krallık için yapılmış
olsa da sonuçları itibariyle toplumun
uyarılması, aşırı kilo ve alkol tüke-
timine dikkat çekilmesi açısından
önemli." lİZMİR-İHA

‘Obezite, psikolojiyi olumsuz etkiliyor’

Müdürlüğümüze Bağlı Mehmet Akif Ersoy Göğüs Kalp ve Damar Cerrahisi Eğitim ve Araştırma
Hastanesinde Bulunan UPS Kesintisiz Güç Kaynağı Cihazlarına Akü Alımı İşi mal alımı 4734 sayılı Kamu
İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece
elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  

İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2024/558117
1-İdarenin
a) Adı                                            : İL SAĞLIK MÜDÜRLÜĞÜ - İSTANBUL AVRUPA SAĞLIK BAKANLIĞI 
                                                     BAKAN YARDIMCILIKLARI
b) Adresi                                       : Peykhane Caddesi No:8 ÇEMBERLİTAŞ/ FATİH/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 02126383000 - 2125180712
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu mal alımın
a) Adı                                            : Müdürlüğümüze Bağlı Mehmet Akif Ersoy Göğüs Kalp ve Damar 
                                                     Cerrahisi Eğitim ve Araştırma Hastanesinde Bulunan UPS Kesintisiz 
                                                     Güç Kaynağı Cihazlarına Akü Alımı İşi
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 2 Kısım Müdürlüğümüze Bağlı Mehmet Akif Ersoy Göğüs Kalp ve 
                                                     Damar Cerrahisi Eğitim ve Araştırma Hastanesinde Bulunan UPS 
                                                     Kesintisiz Güç Kaynağı Cihazlarına Akü Alımı İşi
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: Mehmet Akif Ersoy Göğüs Kalp ve Damar Cerrahisi Eğitim ve 
                                                     Araştırma Hastanesi - İstasyon Mah. Turgut Özal Bulvarı No:11 
                                                     Küçükçekmece/İSTANBUL
ç) Süresi/teslim tarihi                    : Yüklenici, idare ve ilgili bağlı birimlerin talepleri doğrultusunda 
                                                     ürün/ürünleri peyderpey veya tek seferde olacak şekilde teslim 
                                                     edecektir. Sipariş faks veya posta yolu ile yapılacak olup, sipariş 
                                                     mektubunun yüklenicinin eline ulaştığı andan itibaren en geç 
                                                     60 (altmış) takvim günü içerisinde teslim edecektir.
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşmenin imzalanmasına müteakip işe başlanacaktır
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 29.05.2024 - 11:00

b) İhale komisyonunun toplantı yeri 
(e-tekliflerin açılacağı adres)    : İstanbul İl Sağlık Müdürlüğü Peykhane Cad. No: 8 

                                                     Çemberlitaş/Fatih/İSTANBUL 5.Kat Mali Hizmetler Birimi 
                                                     İhale ve Satınalma Birimi

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı

unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açık olup yerli malı teklif eden istekliye ihalenin tamamında %

15 (yüzde on beş) oranında fiyat avantajı uygulanacaktır.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda,
üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, kısmı teklif verilebilir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 150 (YüzElli) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 38 inci

maddesine göre açıklama istenecektir.

MÜDÜRLÜĞÜMÜZE BAĞLI MEHMET AKİF ERSOY GÖĞÜS KALP VE DAMAR CERRAHİSİ EĞİTİM VE
ARAŞTIRMA HASTANESİNDE BULUNAN UPS KESİNTİSİZ GÜÇ KAYNAĞI CİHAZLARINA AKÜ ALIMI İŞİ

İL SAĞLIK MÜDÜRLÜĞÜ - İSTANBUL AVRUPA SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI 

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (2025564)
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Esenler'de, yoldan geçen köpeklere
ve insanlara saldırmasıyla sosyal
medyada ilgi gören "Yedi Bela
Hüsnü" lakaplı kediyi mahalle es-
nafı anlattı. Menderes Mahallesi
Kazım Karabekir Caddesi'nde, es-
nafın beslediği kedinin kaldırımdan
geçenlere pusu kurup saldırdığı
anlara ilişkin görüntüler sosyal
medyada ilgi gördü. Petshop ma-
ğazası işleten Emre Özkan, AA
muhabirine, kedinin geçen hafta
işyerinin önüne geldiğini söyledi.
Kedinin yoldan geçen köpeklere
saldırmasının, daha önce köpek-

lerle yaşadığı bir olaydan kaynak-
lanabileceğini belirten Özkan, "Sü-
rekli köpeklere saldırıyor. İnsanlar
araya girdiği için nasibini alıyor.

Biz Hüsnü'yü esnaf olarak sahip-
lendik. Adını 'Yedi Bela Hüsnü"
koyduk. Normalde evcil bir kedi
ama dışarı atmışlar. Daha önce

kısırlaştırmışlar." dedi. Kedinin bu
bölgeye bir hafta önce geldiğini
söyleyen Cengiz Karaca da "Esnaf
olarak sahiplendik. Kapıda besle-
meye başladık. Köpeklere karşı
bir saldırganlığı var. Bununla ilgili
video oluşturunca ortaya komik
bir görüntü çıktı. Kediyi gören
herkes gelip seviyor" diye konuştu.
Murat Bilici isimli vatandaş ise
kaldırımı mesken tutan kedinin,
köpekler ve bazen de insanlar ge-
çerken atak yaptığını, korkan ki-
şilerin bile gülerek yoluna devam
ettiğini söyledi. lİSTANBUL-AA
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“Yedi Bela Hüsnü” lakaplı kedi mahallenin ilgi odağı oldu

Türk Kızılay, geçen yıl 776 bin
312 kişiyi ilk yardım konusunda
bilgilendirdi. Türk Kızılaydan ya-
pılan açıklamaya göre, hayat kur-
tarıcı öneme sahip ilk yardım ala-
nında da eğitim ve seminerler dü-
zenleyen Kızılay, 26 ilde 29 İlk
Yardım Eğitim Merkezi ile hizmet
sunuyor. Bu merkezlerde geçen
yıl 55 bin 406 kişiye sertifikalı
eğitim verilirken, 445 bin 603 ki-
şiye de bilinçlendirme eğitimleriyle
ulaşıldı. Milli Eğitim Bakanlığı
Destek Hizmetleri Genel Müdür-
lüğü işbirliğiyle ülke genelinde
geçen yıl 275 bin 303 öğretmen

de Türk Kızılay sertifikalı ilk yardım
eğitimi aldı. Böylece geçen yıl 776
bin 312 kişi, Türk Kızılay tarafından
ilk yardım alanında bilinçlendirildi.
İlk yardımcı sayısını artırmak için
eğitmenler de yetiştiren Türk Kı-
zılayın ilk yardım eğitim merkez-
lerinin düzenlediği 2 günlük ser-
tifikalı Temel İlk Yardım Eğiti-
mi'nde, 13 ilk yardım konusu hak-
kında uygulamalı eğitim veriliyor.
Eğitim sonunda katılımcıların be-
cerileri değerlendirilerek belli bir
ortalamanın üstünde başarı gös-
teren katılımcılar sertifika almaya
hak kazanıyor. lANKARA-AA

Türk Kızılay geçen yıl 776 bin 312
kişiye ilk yardım eğitimi verdi

Yurt dışında 7,5 milyon Türk
vatandaşı yaşarken, bunun
yaklaşık 6,5 milyonu Batı Av-
rupa ülkelerinde ikamet ediyor.
Dışişleri Bakan Yardımcısı Yasin
Ekrem Serim, Ankara'nın Kı-
zılcahamam ilçesindeki otelde
düzenlenen, Uluslararası De-
mokratlar Birliğinin (UID)
Kapasite Geliştirme ve Eğitim
Çalıştayı'nda, Türkiye'nin dış
politika ve bakanlık faaliyet-
lerinde, yurt dışında yaşayan
Türk vatandaşlarına yönelik
çalışmalarına ilişkin verileri
paylaştı. Buna göre, 6,5 mil-
yonu Batı Avrupa'da olmak
üzere 7,5 milyon Türk vatan-
daşı yurt dışında yaşıyor. Nisan
2024 itibarıyla Avrupa gene-
linde 2 bin 427 Türk kökenli
siyasetçi bulunuyor. Hükümet
düzeyinde 2 bakan ve 2 devlet
sekreteri, Avrupa Parlamen-
tosunda 7, ulusal ve federal
düzeyde 69, eyalet ve bölgesel
düzeyde 102, belediye mecl-
islerinde ise 2 bin 245 Türk
kökenli üye görev yapıyor. Ba-

kanlıklararası Ortak Kültür
Komisyonu (BOAKK) kararları
çerçevesinde, Nisan 2024 iti-
barıyla 1707 öğretmen, 141
okutman yurt dışında görevli
bulunuyor. BOAKK kararları
çerçevesinde, nisan itibarıyla
1558 din görevlisi de yurt dı-
şında hizmet veriyor. Yurt dı-
şında din hizmetleri konusun-
da bazı sorunlarla da karşıla-
şılıyor. Türkiye'den din görevlisi
atanması uygulamasına son
verilmesi, sayıların azaltılması
talepleri ve din görevlilerinin
oturumlarının uzatılmaması,
bu sorunlar arasında yer alıyor.
Yurt dışındaki Türk vatandaş-
larına, doğum, askerlik, evlilik,
adli konular, ölüm, noter ve
nüfus başta olmak üzere 70'i
aşkın türde konsolosluk hiz-
meti veriliyor. Türkiye'nin dış
misyonlarında 2002'de verilen
konsolosluk hizmeti sayısı 131
bin iken, 2023'te 3,3 milyon,
senenin başından bu yana da
1 milyona yakın işlem ger-
çekleştirildi. lANKARA-AA

İstanbul-Sivas aktarmasız ekspres
yüksek hızlı tren seferleri başladı

Yurt dışında 7,5 milyon 
Türk vatandaşı yaşıyor

İstanbul-Sivas aktarmasız ekspres
Yüksek Hızlı Tren Hattı'nın ilk
seferi, düzenlenen törenle
08.40'ta başladı. İstanbul-Sivas
Yüksek Hızlı Tren Hattı seferle-
rinin ilki, Söğütlüçeşme İstasyo-
nu'ndan kalkan trenle yapılıyor.
Seferlerin başlaması dolayısıyla
düzenlenen törene, Ulaştırma ve
Altyapı Bakan Yardımcısı Osman
Boyraz, TCDD Taşımacılık AŞ
Genel Müdürü Ufuk Yalçın ve
AK Parti Grup Başkanı ve Sivas
Milletvekili Abdullah Güler'in
yanı sıra bazı AK Parti milletve-
killeri de katıldı. Boyraz, törende
yaptığı konuşmada, demir yolla-
rının Türkiye için ekonomik ve
sosyal hayatının ötesinde tarihi
ve stratejik bir öneme sahip ol-
duğunu belirterek, Asya ile Av-
rupa arasında Çin'den Londra'ya
kadar ulaşan Demir İpek Yolu'nun
orta koridorunda yer alan Tür-
kiye'nin, uluslararası yük ve yolcu
taşımacılığında stratejik öneminin
büyük olduğunu söyledi. Anka-

ra-Sivas Yüksek Hızlı Tren Hattı
ile Ankara-Sivas arasındaki me-
safeyi 603 kilometreden 405 ki-
lometreye, 12 saatlik yolu 2 saate
indirdiklerini anlatan Boyraz, Kı-
rıkkale, Yozgat, Sivas illerinin
Ankara merkezli hızlı tren ana
ağına bağlanmasıyla bu illerde
yaşayan yaklaşık 1,3 milyon va-
tandaşın hızlı trenle seyahat et-
tiğini dile getirdi. İstanbul-Sivas
Yüksek Hızlı Tren Hattı, 483
yolcu kapasitesine sahip setler
kullanılarak işletilecek. Ekspres
aktarmasız yüksek hızlı tren, İs-
tanbul'dan 08.40'ta hareket etti
ve Sivas'a 15.58'de varacak. Si-
vas'tan 13.00'te hareket edecek
ekspres yüksek hızlı trenler ise
İstanbul'a 20.08'de ulaşacak. İs-
tanbul-Sivas seferi 7 saat 18 da-
kika, Sivas-İstanbul seferi ise 7
saat 8 dakika sürecek. Ekspres
yüksek hızlı trenler, Sivas-İstanbul
arasında Yozgat, Kırıkkale, An-
kara, Eskişehir, Arifiye ve Pendik'te
duracak. lİSTANBUL-AA
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laştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, Karayol-

ları Genel Müdürlüğünün (KGM)
2023 trafik hacim istatistiklerini
değerlendirdi. Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan'ın lider-
liğinde Türkiye Yüzyılı vizyo-
nuyla ulaşımın tüm modlarında
çağ atlatan yatırımlar ve atılımlar
yaptıklarını belirten Uraloğlu,
kara yollarının ulaşım yatırım-
larının lokomotifi olduğuna dik-
kati çekti. Bakan Uraloğlu, yük-
sek standartlı yollarla Türkiye'nin
dört bir yanında konforlu ve
güvenli ulaşım sağladıklarının
altını çizerek, "Ülkemizi, doğu-
sundan batısına, kuzeyinden gü-
neyine yüksek standartlı bölün-
müş yollarla bağladık." ifadelerini
kullandı. KGM sorumluluğun-
daki yol ağında yapılan ölçüm-
lerde trafik hacminin metropol
geçişlerinde ve Karadeniz Sahil
Yolu gibi bölgesel hizmet veren
akslarda arttığını vurgulayan
Uraloğlu, şöyle devam etti: "Tra-
fik hacmi en çok Fatih Sultan
Mehmet Köprüsü ve 15 Temmuz
Şehitler Köprüsü'nde oluştu. Fa-
tih Sultan Mehmet Köprüsü'nden
günde 240 bin, 15 Temmuz Şe-
hitler Köprüsü'nden 190 bin araç
geçti. İstanbul-Tekirdağ devlet
yolunun bazı kesimlerinde yıllık
ortalama günlük trafik (YOGT)
miktarı 100 bini aştı. İstanbul-
Kocaeli devlet yolunun çeşitli
noktalarında hacim 70 bini aş-

maktadır. İstanbul Havalimanı'na
bağlantı sağlayan yol kesiminde
ise trafik 100 bini geçti."

Uraloğlu, İzmir'de şehir mer-
kezindeki bazı kesimlerde trafi-
ğin 70 bin, Konya şehir geçişinde
ise 100 bin aracın üzerine çıktı-
ğının altını çizdi. Ankara Esen-
boğa Havalimanı'na erişim sağ-
layan güzergahın bazı kesimle-
rinde günlük araç sayısının 70
bini aştığını, Ankara-Gölbaşı ara-
sında bu sayının 80 bin olduğunu
belirten Uraloğlu, Ankara-Temelli
yolunu da her gün 60 binin
üzerinde aracın kullandığını bil-
dirdi. Uraloğlu, Ankara'nın şehir
içi trafiğini rahatlatan önemli
yollardan biri olan Eskişehir
Çevre Yolu'nda da trafik hacmi-
nin günlük 70 bin aracın üze-
rinde olduğunu vurguladı. Bakan
Uraloğlu, Gaziantep için büyük
öneme sahip Gaziantep Organize

Sanayi Bölgesi'ne ulaşım sağla-
yan yolda günlük trafiğin 70
bin aracı geçtiği bilgisini verdi.
Samsun Çevre Yolu'nun önemli
oranda trafik alan yollardan ol-
duğunu, her gün bu yolun 60
bin araç tarafından kullanıldığını
aktaran Uraloğlu, Karadeniz Sa-
hil Yolu'nda ise en fazla yoğun-
laşan kesimin Trabzon geçişi ol-
duğunu, burada trafik hacminin
90 bin araca ulaştığını bildirdi.
"Türkiye'nin yolunu
açmaya devam
edeceğiz"

Yüksek trafik alan yollardan
biri olan Antalya-Alanya yolunda
da günlük araç hacminin 90
bini bulduğuna işaret eden Ura-
loğlu, Bursa-Karacabey yolunda
70 bin sınırının aşıldığını belirtti.
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Ab-
dulkadir Uraloğlu, şunları kay-

detti: "Çatalca-İzmit güzerga-
hındaki çeşitli noktalarda 100
bin, Mahmutbey-Çamlıca gü-
zergahında 100 bin, Kuzey Mar-
mara Otoyolu'nun çeşitli nok-
talarında 90 bin, Ankara Çevre
Yolu'nun bazı kesimlerinde 100
bin, Bursa Çevre Yolu'nun bazı
kesimlerinde 100 bin, İzmir Çev-
re Yolu'nun bazı kesimlerinde
100 bin, Adana Çevre Yolu'nun
çeşitli kesimlerde trafik hacminin
90 bine ulaştığı görülüyor."

Uraloğlu, 2003'ten bu yana
ülke genelinde trafik hacminin
yüzde 195 arttığını, bu sayıların,
yolları yaparak ne kadar yerinde
bir karar verdiklerinin de en bü-
yük kanıtı olduğunu vurgula-
yarak, "Bizler hizmet için va-
tandaşlarımızın konforu için yol
yapmaya, Türkiye'nin yolunu
açmaya devam edeceğiz." ifa-
desini kullandı. lANKARA-AA

U

Türkiye’de en çok araç Fatih Sultan
Mehmet Köprüsü’nden geçiyor
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, geçen yıl trafik hacminin en çok Fa-
tih Sultan Mehmet Köprüsü ve 15 Temmuz Şehitler Köprüsü'nde oluştuğunu bildirdi.

Okul yılların-
da; yazı yaz-
mak, resim
yapmak, kitap
okumak, mü-
zik dinlemek
gibi bir takım
faaliyetlerin to-
humları atıl-
mıştı kendi ha-
yatımda. Okul
yıllarından sonra gerçek ha-
yata geçişte de bu faaliyetleri
devam ettirmektir aslolan...Bu
hepimiz için her zaman müm-
kün olmayabiliyor. Lakin ha-
yatın gerçek koşuşturmaları
yanında, bu aktivitelerin de
hayatımızda yer alması çok
önemli diye düşünüyorum.

Orta okul yıllarında yaz-
maya başlamıştım, sadece düz
yazı olarak. Lise yılların-
da, iki adet yağlı boya
tablo yaptığımı ha-
tırlıyorum ve biri-
nin okulumun
duvarına asıldı-
ğını da.Koroda
yer almak, ti-
yatroda oyna-
mak, defalarca
yenilsek de
basket takımın-
da oynamak,
insanın hayatın-
da unutamaya-
cağı kültürel zen-
ginlikleri içermek-
te. Bizim evde türk
sanat müziği dinle-
nirdi. Babamın plaka-
larını ailece oturur kahve
eşliğinde dinlerdik.Ben bu ya-
şıma kadar şiir sevmezdim,
türkü dinlemeyi de.

Asıl konuya gelecek olur-
sak, evlatlarimin  eğitim öğ-
retim gördüğü okulumuzla
tanışana kadar. Şiir okumayı,
şiir yazmayı, yazı hayatıma
geri dönmeyi destekleyen,
türkü dinlemeyi sevdiren bir
okul oldu benim için. Sanatsal
anlamda imkan ve alan açan
okulumuzun şeffaf bakış açısı;
bir okuldan ziyade; sanat
akademisi olmayi hak kazan-
mış bir sekilde yoluna devam
etmekte.

Okul deyince; içinde bu
farkındalığı, sanatı, emeği,
öğrencilerine ve ailelerine
yansıtan, milli ve dini değer-
lerine sahip çıkan bir kadro-
dan bahsediyorum.

Bır öğrencinin hayatına do-
kunabiliyorsa bir okul, gerçek
anlamda amacına ulaşmış de-
mektir.

Günümüzde sadece akade-

mik başarısıyla ön plana çıkan
ve sadece bununla yetinen ve
yetinmesi gerektiğini düşünen
okullar ve veliler var. Böyle
bir ortamda  okulumuz aka-
demik başarılarının yanısıra
sanatsal anlamda da farkını
çok net ortaya koymuş bir
okul statüsündedir. Öğrenci-
lerinin, ebeveynlerinin ve çev-
resinin de hayatına dokunan
yaşamsal bir akademi niteli-

ğindedir. Manevi anlam-
da, sosyal anlamda ne-

zaketin karşılık bul-
dugu bir iyilik ka-
pısı olmayı da ba-
şarmıştır.

Bütün bunla-
ri birer örnekle
anlatmak ister-
dim, hiçbiri
mübalağa ol-
maksızın ya-
şanmış l ık lar
üzerinden tespit
ettiğim özellik

ve niteliklerdir.Bi-
rer cümle ile özet-

lemek gerekirse;
Sanatı sevdiren

okul.
İyilik kapısı
Her branşta sürdürülebilir

bir istikrar.
İletişim, dayanışma odaklı

güzel kazanimlar ve faaliyet-
lerin yer aldığı kültürel bir
kurum.

Şiiri sevdiren okul
Türküyü sevdiren okul
Başarıların takdir edildiği

bir okul
Sevgiyle, güler yüzle yolu-

na devam eden bir okul...
İnsanlar geçici, öğrenciler

mezun olup okullarından ay-
rilsalar bile, hayatlarında iz
bırakan, geriye güzel dost-
luklarin kaldığı, kuruluş ama-
cındaki ulviligi koruyan bir
okul olarak, herzaman dua-
mizda da yer alan bir okul
olarak bizlerdeki yerini ko-
ruyacaktır inşallah. Vatana
millete ve insanlığa faydali
nice nesiller yetiştirmesi nasip
olsun, selamet ve huzurla...

Şefkat okullarına ve kıy-
metli Şefkat kadrosuna selam
ve hürmetlerimle, iyi ki varlar 

“Sanata Yaklaşmak”
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Başakşehir’de Akif İnan Fen ve
Sosyal Bilimler Anadolu İmam
Hatip Lisesi öncülüğünde gen-
çliğin dünya sorunlarına çözüm
önerileri sunacağı, Modern Bir-
leşmiş Millet Konferansı’nın açı-
lışı yapıldı. 7 Mayıs tarihine ka-
dar devam edecek olan Modern
Birleşmiş Millet Konferansı’nda
25 farklı okuldan 150 öğrenci,
dünya sorunlarını masaya yatı-
rarak çözüm önerileri sunacak.
Başakşehir’de Akif İnan Fen ve
Sosyal Bilimler Anadolu İmam
Hatip Lisesi öncülüğünde, gen-
çliğin dünya sorunlarına çözüm
önerileri sunacağı “Modern Bir-
leşmiş Millet Konferansı” başladı.
Dünyanın dört bir yanındaki lise
ve üniversitelerde faaliyet gös-
teren bir konsept olan Modern
Birleşmiş Millet Konferansı’nda
katılımcı öğrenciler, danışman
öğretmenler eşliğinde Birleşmiş
Milletler Delegesi rolünü üstle-
nerek, uluslararası alandaki
problemleri deneyimleme imka-
nına sahip olacak.
25 farklı okuldan 
150 öğrenci

Modern Birleşmiş Millet Kon-
feransı’nın açılışı Başakşehir Be-
lediyesi Şehir Sanat’ta gençlerin
katılımıyla yapıldı. 7 Mayıs tari-
hine kadar devam edecek olan
konferansta 25 farklı okuldan
150 öğrenci katılım sağlayacak.
INANMUN ’24 ismiyle düzenle-
nen ve bu yılın teması olarak
“Mükemmelin Sınırlarını Zorla-
mak” olarak belirlenen konfe-
ransta gençler dünya sorunlarını
masaya yatırarak çözüm önerileri
üretecek. lİSTANBUL-İHA

Başakşehir'de, üniversiteye ha-
zırlanan 12. sınıf öğrencilerine
yönelik yapılan TYT deneme
sınavında 320 genç ter döktü.
Başakşehir Belediyesi, ilçede
yaşayan öğrencilerin eğitim
hayatına katkıda bulunmaya
devam ediyor. Hem ilçe gene-
linde hem de Başakşehir Aka-
demi'de eğitim alan öğrenci-
lerin, lise ve üniversiteye ha-
zırlıkta seviyelerini tespit ede-
bilmeleri için düzenli olarak
deneme sınavları gerçekleşti-
riliyor. Bu kapsamda Fenertepe
Kültür Yaşam Merkezi, Sezai
Karakoç Gençlik Merkezi ve
Şahintepe Kültür Yaşam Mer-
kezi'nde üniversiteye hazırla-
nan 320 genç için Temel Ye-

terlilik Testi(TYT) deneme sınavı
yapıldı. Türkçe, matematik, sos-
yal bilimler ve fen bilimleri so-
rularından oluşan sınav 165
dakika sürdü. Başakşehir Aka-
demi'de eğitim alan lise öğren-
cileri, deneme sınavlarından
memnuniyet duyduklarını ifade
etti. Seviyelerini ölçme imkanı
yakalayan Başakşehirli gençler,
deneme sınavları sayesinde he-
yecanlarını yendiklerini belirtti.
Öğrenciler, deneme sınavlardan
ötürü Başakşehir Belediye Baş-
kanı Yasin Kartoğlu'na teşekkür
etti. Sınav sonuçları, 6 Mayıs
tarihinden itibaren öğrencilerin
eğitim aldıkları Başakşehir Aka-
demi merkezlerinden öğreni-
lebilecek. lİSTANBUL-İHA

Tuzla Belediyesi Rumeli Kültür
Merkezi’nde küratörlüğünü
Yusuf Ziya Güreken üstlendiği
8. Yakma Resim Sergisi sa-
natseverlerin ziytaretine açıldı.
23 ustanın hazırladığı 70 eser-
den oluşan sergi 11 Mayıs'a
kadar açık kalacak. ‘Tuzla Be-
lediye Başkanı Av. Eren Ali
Bingöl, “Sanatçılarımızın eser-
lerini ve kültür sanatı, Tuzla-
lılarla buluşturmaya devam
edeceğiz, Tuzla kültür ve sanat
şehri haline gelecek" diye be-
lirtti.  İstanbul’un farklı ilçele-
rinden yakma resim sanatçıları,
Tuzla Belediyesi ev sahipliğin-
de bir araya geldi. Ahşap, deri,
süs kabağının üzerine yapılan
toplam 70 yakma eserin yer
aldığı sergiye ilgi oldukça yo-
ğundu. Rumeli Kültür Merke-
zi’nde düzenlenen açılış töre-
nine, Tuzla Kaymakamı Ümit
Hüseyin Güney, Tuzla Belediye
Başkanı Av. Eren Ali Bingöl,
sanatseverler ve çok sayıda
vatandaş katıldı.

Tuzla Belediye Başkanı Av.
Eren Ali Bingöl, “Tuzla’nın kül-
tür ve sanatla buluştuğu alan
sayısını artırmamız lazım. Bu-
gün Rumeli Kültür Merkezi’nde-
yiz; yakma sanatı üzerine mü-
kemmel eserler inceliyoruz. Ha-
kikaten keyif aldığımız, gurur
duyduğumuz işler çıkmış. Kül-

tür sanatı Tuzla’da daha güçlü
hale getirmeliyiz, getireceğiz
de. Yazın, kapalı alanlardan
açık alana taşıyacağız, sahildeki
alanı güçlendireceğiz. Sanat-
çılarımızın eserlerini ve kültür
sanatı, Tuzlalılarla buluşturma-
nın önemini biliyoruz. Tuzla,
kültür sanat kenti olarak anı-
lacak, bunu sağlayacağız” dedi.

Emekli olduktan sonra yak-
ma resim sanatına odaklandı-
ğını belirten serginin küratörü
Yusuf Ziya Güreken, “Karma
Sergi yapmaya karar verdikten
sonra sosyal medya sayfala-
rından bu sanatı yapan sanat-
çıları buldum, bir araya topla-
dım. Tuzla’dan başlayarak İs-
tanbul’un değişik semtlerinde
sergiler düzenledim. Bu 8’inci
sergimiz; çok rağbet görüyor
ve ziyaret edenler çok memnun

kalıyor. Sergimizin ilkini Tuz-
la’da yapmıştım, şimdi sonun-
cusunu da burada yapıyorum.
Tuzla’da başladım, Tuzla’da bi-
tirdim. İnşallah başkaları dev-
ralır ve ben onlara destek olu-
rum” ifadelerini kullandı. Yak-
ma resim sanatını çok sevdiğini
söyleyen ve sergiye bir eserini
getiren ev hanımı Yeliz Erdem
ise, “Yusuf Bey’in daveti sonu-
cunda sergiye katıldım. Yakma
resim sanatını İSMEK’te öğ-
rendim ve evde çalışarak ken-
dimi geliştirdim. Elimin yatkın
olduğunu fark ettikten sonra
büyük bir zevk aldım, çok mut-
lu oldum. Bir şeyler yapmak,
üretmek çok güzel bir duygu.
Buraya bir resimle katıldım
ama devamı gelecek. Ahşap
yakma çok bilinen bir sanat
olmadığı için bu tür sergilerin

açılması çok büyük önem arz
ediyor. Özellikle ev hanımla-
rının bu tür sanat dallarıyla il-
gilenmesi ayrı bir mutluluk
veriyor” şeklinde konuştu. Ma-
kine Yüksek Mühendisi Meltem
Göktaş’ın eserleri de sergide
öne çıkan eserler arasında yer
aldı. Sergi ile ilgili düşüncüle-
rini paylaşan Göktaş, “Ahşap
Yakma sanatıyla yaklaşık 2,5
yıldır uğraşıyorum, kısa sürede
baya bir yol kat ettiğimi söy-
lediler. İşin içinde sabır söz
konusu ama ben sevgiyle daha
fazla ilerletebileceğime inan-
dım ve başardığımı düşünü-
yorum. Yakma sanatı bilindik
bir sanat olmadığı için bu tarz
sergilerin düzenlenmesi, ziya-
retçilerin sergiyi daha yakından
tanımasına ve bu sanata yö-
nelmesini sağlıyor” dedi.

VECHEDDİN ARVAS

Fatih Belediyesi Kadırga Sa-
nat Galerisi'nde "Renkler
Dile Geldi" adlı Levent Kum
Çini Atölyesi Sergisi, sa-
natseverlerle buluştu. Ser-
gide, şam işi, serlevha, ro-
koko ve geometrik kompo-
zisyonlu eserlerin yanı sıra
çeşitli tekniklerde kırkı aş-
kın eser yer alıyor. "Renkler

Dile Geldi" adlı Levent Kum
Çini Atölyesi Sergisi, Ka-
dırga Sanat Galerileri'nde
ziyaretçilere kapılarını açtı.
Levent Kum Çini Atölye-
si'nin öğrencilerinin sıraltı
tekniğiyle ürettiği çini eser-
leri, farklı üsluplarıyla ga-
leride sergileniyor. Sergide
yer alan eserler, çini sana-
tının renkli dünyasını geç-
mişten günümüze taşıyor.

Levent Kum ve altı öğrenci-
sinin modern bir yaklaşımla
sürdürdükleri sır altı tekniği
öne çıkıyor. "Renkler Dile
Geldi" sergisi, şam işi, ser-
levha, rokoko ve geometrik
kompozisyonlu eserlerin
yanı sıra çeşitli tekniklerde
kırkı aşkın eseri sanatsever-
lerle buluşturuyor. Sergi, 30
Mayıs tarihine kadar ziya-
retçilerini bekliyor.

“Levent Kum Çini Atölyesi Sergisi” sanatseverleri buluşturuyor

Üniversite sınavına hazırlanan
öğrencilere deneme sınavı

‘Orman Benim’ kampanyasıyla
tehlikeli çöp atıkları toplandı

Başakşehir’de Modern
Birleşmiş Milletler
konferansı yapıldı

arım ve Orman
Bakanlığının or-
manları koru-

mak ve yangınlara karşı alı-
nacak önemler konusunda
farkındalık oluşturmak ama-
cıyla başlattığı “Orman Be-
nim” kampanyası kapsamın-
da, İstanbul’un bütün ilçe-
lerinde eş zamanlı olarak
etkinlik düzenlendi.

Eyüpsultan Kemerburgaz
Göktürk Devlet Ormanı'nda-
ki etkinliğe İstanbul Valisi
Davut Gül ile birlikte Eyüp-

sultan Belediye
Başkanı Dr.
Mithat Bü-
lent Öz-
men, İs-
tanbul Or-
man Bölge
M ü d ü r ü
Celal Pir,
Eyüpsu l t an
Kaymakamı İh-
san Kara ve öğren-
ciler katıldı. Etkinlikte Baş-
kan Özmen, Vali Gül, etkin-
liğe katılan protokol üyeleri

ve öğrenci-
ler yangı-

na se-
b e b i -
y e t
olabi-
l ecek
k u r u

o t l a r
başta ol-

mak üzere
çevreyi kirleten,

ateş yakmaya yarayan
çöp ve atıkları topladı. Et-
kinlikte yaptığı açıklamada

Vali Gül, Türkiye'nin
her tarafında orman-
larda yangına sebep
olabilecek kuru otlar
başta olmak üzere çev-
reyi kirleten, ateş yak-
maya yarayan, tehlike
arz eden çöp ve atıkla-
rın toplanacağını belir-
terek şunları söyledi:
“Etkinlik hem çevre bilinci-
nin oluşması hem de orman
yangınlarının önlenmesi
amacıyla düzenlendi. Yan-
gınların tamamına yakını in-

san kaynaklı. İstan-
bul'umuzda bu sene
kazasız, belasız, yan-
gınsız bir yıl geçir-
meyi diliyoruz. Bu
anlamda katkısı olan
öğrencilerimiz başta
olmak üzere öğret-
menlerimize, mesai

arkadaşlarımıza, kay-
makamımıza, belediyemize
ve emeği geçen herkese te-
şekkür ediyoruz. Etkinlikte
ayrıca ağaçlar budandı ve
çimler biçildi.

T

MUSTAFA
ŞAHİN

Tuzla’da 8. Yakma Resim Sergisi’nde
sanatseverler biraraya geldi 

İNAN 
ARVAS

Türkiye genelinde 81 ilde eş zamanlı başlatılan “Orman Benim” kampanyasıyla ormanlık alanlarda tehlike arz eden çöp atık-
ları toplandı. Ormanları korumak ve yangınlara karşı alınacak önemler konusunda farkındalık oluşturmak amacıyla gerçek-
leştirilen etkinliğe Eyüpsultan Belediye Başkanı Dr. Mithat Bülent Özmen'de katılarak öğrencilerle birlikte çöp topladı. 
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ürkiye Do-
ğal Gaz
Dağıtıcı-

ları Birliği (GAZBİR)
Başkanı Yaşar Ars-
lan, Türkiye'nin do-
ğal gazda arz-talep
köprüsünün tam
merkezinde yer al-
dığını belirterek, "Ka-
nun değişikliği ile Tür-
kiye'nin ithal ettiği doğal
gazı veya keşifler sonucu
üretilen yerli gazı sıvılaştırarak
ülkelere ihraç etmesi hedef-
leniyor." dedi. Arslan, TBMM
Genel Kurulunda 2 Mayıs'ta
kabul edilen ve enerji alanında
düzenlemeler içeren Maden
Kanunu ile Bazı Kanunlarda
Değişiklik Yapılmasına Dair
Kanun Teklifi'ne ilişkin AA
muhabirine değerlendirmeler-
de bulundu. Rusya-Ukrayna
krizinin başta Avrupa Birliği
(AB) ülkeleri olmak üzere kü-
resel piyasalarda boru gazının
yanı sıra sıvılaştırılmış doğal
gaz (LNG) ticaretinin önemini
günden güne artırdığına dik-
kati çeken Arslan, Avrupa ül-
kelerinde yıllık 450 milyar
metreküp düzeyindeki doğal
gaz ihtiyacının yüzde 40'ının

LNG olarak karşı-
landığını kay-

detti. Arslan,
LNG'nin payı-
nın 2-3 yıl
önce yakla-
şık yüzde
30-35 sevi-
yesinde oldu-

ğunu vurgula-
yarak, "Özellik-

le, Almanya baş-
ta olmak üzere Av-

rupa’nın en büyük doğal
gaz tüketicileri arasında yer
alan Birleşik Krallık, İtalya gibi
ülkeler doğal gaz altyapı ya-
tırım planlamalarında LNG
tesislerine önem veriyor. Bu-
nun yanı sıra Avrupa ülkelerine
hem boru gazı hem de LNG
ile doğal gaz ulaştırmayı plan-
layan Yunanistan’ın yatırımları
dikkat çekici. Önümüzdeki yıl-
larda Avrupa’nın LNG ithalat
kapasitesini 250 milyar met-
reküp, boru gazı ithalat kap-
asitesini ise 50 milyar metre-
küp artırması hedefleniyor.
Toplam 300 milyar metreküp
civarında yeni kapasite Avrupa
ülkelerinin yıllık ortalama ta-
lebinin yarısından fazlasına
karşılık geliyor." diye konuştu.

Avrupa'da Rus gazına bağım-
lılığın azaltılması hedeflenirken
ABD LNG'sinin toplam itha-
lattaki payının arttığına işaret
eden Arslan, AB ülkelerinin
son 2 yılda LNG ithalatına
175 milyar avro ödediğini,
bunun 75 milyar avrosunun
ABD, 25 milyar avrosunun ise
Rusya'ya ödendiğini anlattı. 
Türkiye’nin doğal
gaz ithalatının
yüzde 30’u LNG ile
karşılanıyor

Arslan, Enerji Piyasası Dü-
zenleme Kurumu (EPDK) ra-
porlarına göre, Türkiye'nin ge-
çen yıl 50,5 milyar metreküp
doğal gaz ithal ettiğini belir-
terek, bunun yaklaşık yüzde
30'unun LNG formatında ol-
duğuna dikkati çekti. Son on
yıllık dönemde Türkiye'nin it-
hal ettiği doğal gazda LNG'nin
payının yüzde 15'ten yüzde
30'a yükseldiğini kaydeden
Arslan, şöyle devam etti: "Önü-
müzdeki dönemde küresel pi-
yasalardaki LNG yatırımları
ile ortaya çıkması olası LNG
fırsatları ile bu oranın yüzde
40’a kadar çıkacağını tahmin
ediyoruz. 2025-2027 arasında

Türkiye’nin yıllık 36,15 milyar
metreküplük boru gazı kontratı
sona erecek. Doğal gaz arz
güvenliğinin sağlanması ama-
cıyla mevcut boru gazı anlaş-
malarının yenilenmesi için uy-
gun bir zemin oluşacağını dü-
şünüyorum. Buna ek olarak,
yeni LNG kontratları ve özel-
likle artan spot LNG altyapı
kapasitesi ile anlık, ucuz LNG
kaynakları Türkiye tarafından
tedarik edilecektir."

Arslan, enerji alanında dü-
zenlemeler içeren Maden Ka-
nunu ile Bazı Kanunlarda De-
ğişiklik Yapılmasına Dair Kanun
Teklifi'nin TBMM Genel Ku-
rulunda 2 Mayıs'ta kabul edil-
diğini anımsatarak, 4646 sayılı
Doğal Gaz Piyasası Kanunu'na
"sıvılaştırma" tanımı eklendi-
ğinin altını çizdi. Söz konusu
tanımın eklenmesiyle Türki-
ye'nin başta komşu ülkelerle
olmak üzere Avrupa ülkelerine
LNG ticaretinin önünün açıl-
dığını vurgulayan Arslan, "Ka-
nun değişikliği ile Türkiye’nin
ithal ettiği doğal gazı veya ke-
şifler sonucu üretilen yerli gazı
sıvılaştırarak ülkelere ihraç et-
mesi hedefleniyor." dedi. Ars-
lan, Sakarya Doğal Gaz Saha-

sı'nın üretime geçmesiyle Tür-
kiye'nin 350-400 milyon met-
reküp seviyesinde olan doğal
gaz üretim kapasitesini 800-
850 milyon metreküpe çıkar-
dığını ifade etti. Türkiye'nin
geçen yıl 900 milyon metreküp
doğal gaz ihraç ettiğini belirten
Arslan, Bulgaristan'ın 370 mil-
yon metreküple en fazla doğal
gaz ihraç edilen ülke olduğunu
kaydetti.

Arslan, Türkiye'nin konum
itibarıyla doğal gazda arz-
talep köprüsünün tam mer-
kezinde yer aldığını vurgula-
yarak, sözlerini şöyle tamam-
ladı: "Özellikle Rusya ve Azer-
baycan'da ortaya çıkabilecek
üretim fazlası doğal gazı ithal
edecek ülkelere en hızlı ulaş-
tıracak konumdayız. Önümüz-
deki yıllarda Türkiye’nin mev-
cut ithalat kontratları ve buna
ek olarak doğal gaz keşif sa-
halarındaki üretim kapasite-
sinin artması ve Akdeniz ile
Karadeniz'de olası yeni keşif-
lerden gelecek doğal gazı sı-
vılaştırması ile başta Doğu Av-
rupa ülkeleri olmak üzere
komşuları ile ticaret imkanının
geliştirilebileceğini düşünüyo-
rum."  lANKARA-AA

Eşarj, 1 milyon
şarjlanmaya ulaştı
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EPDK, aynı tür akaryakıtlar için tek
fiyat uygulanmasına karar verdi
Akaryakıt istasyonlarında yapılan
satışlarda, farklılaştırılmış olsun veya
olmasın aynı tür akaryakıtlar için
fiyat farkı uygulanmayacak. Enerji
Piyasası Düzenleme Kurumunun
(EPDK), "8370 Sayılı Farklılaştırılmış
Akaryakıtlara İlişkin Kurul Kararında
Değişiklik Yapılmasına İlişkin Kurul
Kararı", Resmi Gazete'de yayımlandı.
Buna göre, Karar kapsamında, fark-
lılaştırılmış akaryakıtlar için artık
fiyat farkı uygulanamayacak. Karar'ın
Ek-1'inde yer alan Farklılaştırılmış
Akaryakıt Bilgi Formu'ndan "DKA
(Diğer Kodlu Akaryakıt) olarak kul-
lanılacak mı?(3) : Evet/Hayır" ibaresi
ile aynı Formun altında bulunan
"(3) Kuruma 'Diğer' olarak bildirimi
yapılan ve fiyat farkı uygulanan
akaryakıt olarak satılıp satılmaya-
cağına ilişkin bilgi" ibaresi yürürlükten
kaldırıldı. Söz konusu Karar'ın Ek-
2'sinde yer alan Farklılaştırılmış Ürün
Bilgilendirme Metni'nde yer alan
"Fiyat farkı uygulanan akaryakıt, sa-
dece tüketicinin talebi doğrultusunda
ikmal edilebilir." ibaresi de yürür-
lükten kaldırıldı. Söz konusu karar,
15 Mayıs'ta yürürlüğe girecek.
EPDK'den konuya ilişkin yapılan
açıklamada, dağıtıcı lisansı sahiple-
rinin farklılaştırılmış akaryakıt satışına
devam edebileceği ancak akaryakıt
istasyonlarında aynı tür akaryakıt-
larda artık birden fazla fiyat olma-

yacağı belirtildi. Özellikle tüketici
nezdinde oluşan belirsizliklerin önü-
ne geçilmesi, ayrıca dağıtıcı ve ba-
yilerin operasyonlarında kolaylık
sağlanmasının Karar'ın en önemli
gerekçeleri arasında yer aldığı vur-
gulanan açıklamada, şunlar kayde-
dildi: "İlgili lisans sahiplerinin gerekli
uyum çalışmalarını tamamlayabil-
meleri amacıyla bugün Resmi Ga-
zete'de yayımlanan Karar, 15 Mayıs
2024 tarihinde yürürlüğe girecektir.
Türkiye'de yaklaşık 13 bin bayi ile
tüketicilerin akaryakıt ihtiyaçları en
yüksek hizmet ve kalite standartları
ile karşılanmaktadır. Akaryakıt Kalite
İzleme Sistemi (AKİS) ile akaryakıt
bayilerinde ve Depo Akaryakıt Kalite
İzleme Sistemi (DAKİS) ile de akar-
yakıt dolum terminallerinde kalite
izlemesi aralıksız olarak sürdürül-
mektedir." Ayrıca, EPDK, petrol pi-
yasası mevzuatına göre, dağıtıcı
lisansı sahiplerinin yüzde 0,5 ora-
nını geçmemek kaydıyla akarya-
kıtların özelliklerini iyileştirmeye
yönelik çeşitli katkı maddelerini
akaryakıta ekleyebildiğini ve söz
konusu katkılama işlemi için kul-
lanılacak katkı maddelerine ilişkin
dağıtıcı lisansı sahiplerinin EPDK'yi
bilgilendirme ve gerekli izinleri
alma yükümlülüklerinde ise her-
hangi bir değişiklik yapılmadığı
bilgisini paylaştı. lANKARA-AA

Yabancı yatırımcıların risk
sıralamasında “enerji”
ikinci sırada yer aldı
Avrupa'da yabancı yatırımcı-
ların gelecek üç yıl için risk
olarak gördüğü durumlar ara-
sında ilk üç sırayı artan dü-
zenleyici adımlar, istikrarsız
enerji fiyatları ve güvenliği ile
siyasi istikrarsızlık oluşturdu.
Denetim ve danışmanlık firması
EY'nin, Avrupa'da yabancı ya-
tırımlara yönelik raporunda
piyasadaki risklere yer verildi.
Raporda, "Önümüzdeki üç yıl
içinde Avrupa'nın cazibesini
etkileyen başlıca riskler neler-
dir?" sorusuna verilen yanıt-
larda yabancı yatırımcıların
gelecek üç yıl için endişeleri
arasında ilk üç sırada artan
düzenleyici adımlar, istikrarsız
enerji fiyatları ve güvenliği ile
siyasi istikrarsızlık yer aldı. Av-
rupa'nın karbon düzenlemesi,
veri koruma ve yapay zekanın
güvenli kullanımı gibi konu-
larda attığı düzenleyici adım-
lara değinilen raporda, "Yatı-
rımcılar, genişleyen düzenleyici

çerçevenin Avrupa'daki işlet-
melerin büyümesini ve çevik-
liğini engelleyebileceğinden
endişe ediyor." ifadesine yer
verildi. Raporda ikinci sırada
ise enerji fiyatları ve güvenliği
yer aldı. Konuya ilişkin yatı-
rımcıların son iki yılda Avru-
pa'da yaşanan enerji krizini
gündeme getirdiği belirtildi.
Rusya-Ukrayna Savaşı nede-
niyle Avrupa ülkeleri Rus ga-
zının ithalatını azaltma kararı
almış ve fiyatlar hızla yüksel-
mişti. Raporun riskler kısmında
üçüncü sırada siyasi istikrar-
sızlık öne çıktı. Bu durumun
Avrupa Parlamentosu seçimleri
öncesindeki belirsizlik ve yerel
düzeyde artan sosyal gerilim-
lerle açıklanabileceği kayde-
dildi. Raporda, Almanya'da ya-
tırımların, durgunluk ortamı,
yüksek enerji fiyatları ve enerji
arz güvenliğine yönelik endi-
şeler nedeniyle azaldığı bilgisine
yer verildi. lANKARA-AA 

Bakan Bayraktar, baraj, göl ve
göletlere de yüzer güneş enerjisi
santrali kurulabileceğini bildirdi
Enerji ve Tabii Kaynaklar
Bakanı Alparslan Bayraktar,
barajlardaki kullanılabilir
rezervuar alanları ile göl ve
göletlere de güneş enerjisi
santrallerinin (GES) kuru-
labileceğini belirtti. Bayrak-
tar, yaptığı yazılı açıklamada,
TBMM'de kabul edilen Ma-
den Kanunu ile Bazı Ka-
nunlarda Değişiklik Yapıl-
masına Dair Kanun Teklifi'ne
ilişkin değerlendirmelerde
bulundu. Yenilenebilir ener-
jide her yıl 5 bin megavatlık
kurulu gücün devreye alın-
masını hedeflediklerini kay-
deden Bayraktar, "Güneşte
3 bin 500 megavat, rüzgarda
da 1500 megavatlık olacak
şekilde önümüzdeki 12 yıl
boyunca toplam 60 bin me-
gavatlık yeni kurulu güce
ulaşmak istiyoruz. Meclisi-
mize sunulan kanun teklifini
de bu bağlamda değerlen-
diriyoruz." ifadelerini kul-
landı. Bayraktar, söz konusu

düzenlemeyle barajlardaki
kullanılabilir rezervuar alan-
larına GES kurulabileceğine
işaret ederek, şunları kay-
detti: "Sadece barajlara değil
göllere ve göletlere de yüzer
GES'ler yapılabilecek. İçme-
kullanma suyu temin edilen
rezervuarlar ve sulak alanlar
ile meri kanun çerçevesinde
kalan kıyı ve sahil şeritleri
kapsam dışında olacak. Dün-
yada da benzer örnekleri
olan bu uygulama, bizi her
yıl 5 bin megavatlık yenile-
nebilir enerji kurulu gücü
hedeflerimize bir adım daha
yaklaştıracak. EÜAŞ'ın işlet-
tiği barajlardaki kullanılabilir
rezervuar alanlarının belirli
kısımlarına GES kurulması,
kesintisiz, karbonsuz elektrik
arzı anlamına geliyor. Bu
da iklim değişikliği ile mü-
cadelede ekonominin kar-
bon fiyatlama yükünün az-
altılmasına olumlu katkılar
sunacaktır." lANKARA-AA
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Enerjisa Enerji’nin yüzde 100 iştiraki
olan şirket, 81 ildeki 1000’den fazla
istasyonunda hızlı ve kolay şarj deneyimi
sunarak Türkiye’nin elektrikli araç dö-
nüşümüne katkı sağlıyor. Enerjisa Ener-
ji’nin iştiraki olan Eşarj, kurulduğu
günden bu yana elektrikli araç kulla-
nıcıları için sunduğu yenilikçi çözümler
ve 81 ile hızlı şarj istasyonla yayılan
geniş hizmet ağı ile müşterilerine 1
milyon kez şarjlanma deneyimi yaşa-
tarak sektörün öncüleri arasında yer
aldı. Şirket, ülke genelinde 850’den
den fazlası yüksek hızlı (DC) olmak
üzere toplamda 1000’den fazla istas-
yona ulaşmış durumda. Global otomotiv
markalarının elektrikli araç modelleri
ve yerli otomobil TOGG’un yaygınlığı
arttıkça, elektrikli araç şarj istasyonlarına
duyulan ihtiyaç da artıyor. Enerji Piyasası
Düzenleme Kurulu (EPDK)’nun en iyi
senaryo tahmininde, bugün 100 bin
civarında olan elektrikli araç sayısının
2025 yılında 361 bine kadar ulaşacağı
düşünülüyor. Bu durumda şarj soket
sayısının da 61 bine yükselmesi gere-
kirken, Eşarj sadece son 3 yılda 500
milyon lirayı geçen yatırımlarıyla bu
dönüşüme en çok katkı sağlayan şir-
ketlerden biri oluyor. Yapılan açıklamaya
göre, bugün yenilenebilir enerji kay-
naklarından elde ettiği elektrik ile şarj-
lanma hizmeti veren ve kaynaktan te-
kere temiz enerji sağlayan şirket, yak-
laşık 2 bin adet soket ve 110 MW’ı
aşan kurulu güç kapasitesi ile hizmet
verirken, 1 milyon şarjlanmaya ulaşarak
sektörüne öncülük edenler arasından
yer alıyor. Araç başına düşen şarj istas-
yonu sayısında Avrupa’da önde olan
Türkiye, çevre dostu bir ulaşım siste-
minde kararlı adımlar ile ilerliyor ve
vatandaşların elektrikli araçlara olan
ilgisi hızla artıyor. Türkiye’deki Emobilite
dönüşümünü başlatan şirket olmanın
gururunu yaşadıklarının altını çizen
Enerjisa Enerji CEO’su ve Eşarj Yönetim
Kurulu Başkanı Murat Pınar, “Şirketimiz
ile birçok ilki yaşadık ve her başarımızda
bir sonrakini hedefledik. Bugün 1 mil-
yon şarj işlemine ulaşmamız bizim için
hem önemli bir kilometre taşı hem de
ülkemizin rotasını Emobiliteye çevir-
diğinin kanıtı.” dedi. lİSTANBUL-AA

GAZBİR Başkanı Yaşar Arslan, "Kanun değişik-
liği ile Türkiye’nin ithal ettiği doğal gazı veya
keşifler sonucu üretilen yerli gazı sıvılaştıra-
rak ülkelere ihraç etmesi hedefleniyor." dedi.

Kanun değişikliği Türkiye’nin Avrupa’ya
LNG ihraç etmesinin önünü açacak
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Bakü-Tiflis-Kars Demiryolu’nda
modernizasyon işleri tamamlandı
Azerbaycan Demiryolları Baş-
kanı Rövşen Rüstemov, Bakü-
Tiflis-Kars Demiryolu'nda (BTK)
modernizasyon ve genişletme
çalışmalarının tamamlandığını,
hattın yıllık taşıma kapasitesinin
1 milyon tondan 5 milyon tona
çıkartıldığını bildirdi. Rüstemov,
Azerbaycan Devlet Haber Ajan-
sı'na (AZERTAC) BTK'de yapılan
modernizasyon ve genişletme
çalışmalarına ilişkin açıklama-
larda bulundu. Çin ve Orta Asya
ülkelerinden taşınan malların
kara yoluyla Avrupa'ya Azer-
baycan üzerinden daha hızlı
ulaştırılmasında BTK'nin büyük
önem taşıdığını belirten Rüste-
mov, "BTK'nın Gürcistan'dan ge-
çen kısmının 184 kilometrelik
bölümünün onarım, yeniden
inşa ve genişletme çalışmaları
tamamlandı. 20 Mayıs'tan iti-
baren BTK ile yeniden yük ta-

şımacılığına başlanacak." bilgi-
sini paylaştı. Rüstemov, BTK'nin
modernizasyonundaki temel
amacın Orta Koridor'un rekabet
gücünü artırmak ve BTK'yi bu
koridorun ana yük arterlerinden
biri haline getirmek olduğunu
belirterek, "Genişlemenin ar-
dından BTK'nın yıllık taşıma
kapasitesi 1 milyon tondan 5
milyon tona çıktı. Bu hedefi
Cumhurbaşkanı İlham Aliyev
belirlemişti ve çalışmalara geçen
yıl başlanılmıştı." dedi. Moder-
nizasyon çalışmaları nedeniyle
BTK ile taşımacılığın Mayıs
2023'te geçici olarak durdurul-
duğunu bildiren Rüstemov, "Ye-
nilenen BTK, kardeş Türkiye ile
doğrudan demir yolu bağlantı-
mızı sağlayacak ve ülkelerimiz
arasında daha fazla mal taşın-
masına katkı sunacak." ifadele-
rini kullandı. lBAKÜ-AA
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Hazine ve Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek, uyguladık-
ları programın olumlu so-
nuçlarının kredi derecelen-
dirme kuruluşlarının karar-
larına yansıdığını belirtti. Ha-
zine ve Maliye Bakanı Meh-
met Şimşek, uyguladıkları
programın olumlu sonuçla-
rının kredi derecelendirme
kuruluşlarının kararlarına
yansıdığını belirterek, "S&P,
Fitch ve Moody's'in pozitif

not görünümleri not artışla-
rının devamının habercisi."
ifadesini kullandı. Şimşek,
sosyal medya hesabından
uluslararası kredi derecelen-
dirme kuruluşu Standard &
Poor's'un (S&P), Türkiye'nin
kredi notunu artırmasını de-
ğerlendirdi. Uygulanan eko-
nomi programının olumlu so-
nuçlarının kredi derecelen-
dirme kuruluşlarının karar-
larına yansıdığına dikkati çe-

ken Şimşek, şunları kaydetti:
"S&P ülke kredi notumuzu
11 yılın ardından 1 kademe
artırırken görünümü pozitif
olarak korudu. S&P, Fitch ve
Moody's'in pozitif not görü-
nümleri not artışlarının de-
vamının habercisi. Güçlen-
direrek uygulamaya devam
ettiğimiz programımızla ül-
kemize duyulan güveni en
üst seviyeye taşımakta ka-
rarlıyız." lANKARA-AA

Enflasyonla mücadeleden randıman
alabilmek için Perakende Yasası’nın
zaman kaybedilmeden düzenlenmesi
gerektiğini ifade eden TESK Genel
Başkanı Bendevi Palandöken, “Pera-
kende yasası tüketiciyi enflasyondan
korur. Herkes kendi işini yaparsa re-
kabet edebilme şansı doğar” dedi.
Herkesin kendi işini yaparak rekabet
edebilme şansı olması gerektiğinin
altını çizen Türkiye Esnaf ve Sanat-
kârları Konfederasyonu (TESK) Genel
Başkanı Bendevi Palandöken, “Tedbirin
en başta alınması lazım. Yani göç
yolda düzelir mantığı bu enflasyonun
baskılanmasına, yapılan bu kadar ça-
lışmanın heba olmasına mani olamıyor.
Herkes kendi işini yapacak ve rekabet
edebilme şansı olacak. Esnafı siz ma-
ğazanızda tezgâhtar, çiftçiyi tarlada
işçi yaparsanız, enflasyonun önlenmesi
ile ilgili tedbirleri yasal zorunluluk
haline getirmezseniz her şey heba
olur. Yazın deniz malzemesi, ilkba-
harda badana, boya, hırdavat malze-
mesi, sonbaharda okulların açılmasıyla
birlikte kırtasiye malzemesi gibi 415
meslek dalını ilgilendiren tüm ürünler
tek bir yerde satılırsa fiyatların düş-
mesini beklemek gerçekçi olmaz. Ya-
pılacak şey belli. Anayasa’nın 173.
Maddesinde belirtildiği gibi devletimiz
esnaf ve sanatkarı koruyucu tedbirleri
vakit kaybetmeden almalıdır” diye
konuştu. Usta çırak ilişkisinin ve Ahilik
kültürünün olmadığı sistemde enflas-
yonla mücadelenin mümkün olma-
dığını ifade eden Palandöken, “Esnafın
çalıştığı alanlardaki tüm iş kollarında
usta çırak ilişkisinin olmadığı yerlerde
fiyatları aşağı çekmek mümkün değil.
900 yıldır süregelen Ahilik felsefesinin
temel amacında ben siftah ettim kom-
şum etmedi deyip ona iş göndermek,
alışveriş için yönlendirmek var. Eğer
bunun gibi kaliteli ve vasıflı ticaret
olmazsa tekelci zihniyetle fiyatlar her
gün biraz daha artar. Çünkü tek bir
tuşla tüm vilayetlerdeki fiyatları kontrol
edebiliyorlar. Konuyla ilgili yapılan
çalışmalar var ancak mesleki eğitime
önem verilmesi baba ocağında olur.
Verilen hizmetin Ahilik kültürüne uy-
gun bir şekilde, çırak-kalfa-usta ye-
tişmesine katkı sağlaması hem kültü-
rümüz açısından hem de enflasyonla
mücadele açısından çok önemli” şek-
linde konuştu.l İSTANBUL-İHA

Palandöken: “Perakende
yasası tüketiciyi
enflasyondan korur”

aziantep’te dü-
ğün sezonunun
açılmasıyla be-

raber imitasyon ürünler re-
yonlarda yerini almaya baş-
ladı. Düğün hazırlığı süre-
cinde altın fiyatlarını araştıran
vatandaşlar, altından ayırt
edilmeyecek kadar gerçekçi
olan imitasyon takılara rağbet
göstermeye başladı. Gündelik
yaşamında bilezik, yüzük,
kolye, küpe gibi takılara ilgi
duyan vatandaşlar altın fi-
yatlarındaki yükseliş nede-
niyle son dönemde imitasyon
ürünlerin satıldığı mağazaları
tercih etmeye başladı. Ku-
yumcular ise vatandaşları
gerçek altın alırken dikkat
etmeleri yönünde uyararak,
“Vatandaşlar gerçek altın alır-
ken güvenilir yerler dışında
altın almaması gerekiyor. 50-
100 TL ucuza alacağım der-
ken daha düşük ve kalitesiz
yerlerden almasınlar. Bu on-
lara farklı boyutta sıkıntılar
açabilir” dedi. Altın fiyatla-
rındaki yükseliş dolayısıyla
imitasyona ilginin arttığını
ve ayırt etmenin zor olduğu-
nu söyleyen Çağatay Kasa-
poğlu, kuyumculuktan imi-
tasyon sektörüne geçmeye
karar verdiklerini ifade etti.
Kasapoğlu, “Altın alan müş-
terilerin azalmasından dolayı
bizde bu sektöre geçmeye
karar verdik. Gerçek altından
hiçbir farkı yok. Sadece işin
duayeni olan kuyumcular an-

layabiliyor. Normal vatandaş
hiçbir şekilde ayırt edemez.
Birebir altın işçiliğinde olan
ürünlerdir” dedi.
“İmitasyon ürünler
100 TL’den alıcı
buluyor”

İmitasyon ürünlerin her
çeşidinin bulunduğunu ve
ilginin en çok düz işçiliksiz
bileziğe olduğunu söyleyen
Kasapoğlu, “Gaziantep’te
imitasyon bileziklerde en

çok düz işçiliksiz olan ürün-
ler, lazer bilezik, burma bi-
lezik, kibrit çöpü ve ajda
gibi modeller daha çok tercih
ediliyor. Gelin adaylarının
yanı sıra normal vatandaşlar
aksesuar amaçlı alıyor ve
gelinlere göre daha fazla
rağbet gösteriyorlar. Bundan
2-3 yıl öncesine kadar talep
daha az oluyordu. İmitasyon
ürünlerde ortalama fiyatla-
rımız ise la kaplama ürün-
lerde 100 TL’den başlarken

altın kaplama ürünlerde ise
150 TL’den başlıyor” ifade-
lerini kullandı.
“Günlük 15’e yakın
vatandaş gerçek altın
sanarak bize getiriyor”

Vatandaşların imitasyon
ürünleri gerçek altın sanarak
getirdiğini söyleyen kuyumcu
Cuma Kaya, “İmitasyon ürün-
ler insanları dolandırmak için
de kullanılıyor. Gerçek altın
yerine sahte olan yani imitas-

yon ürünü tercih ediyorlar.
Piyasa da ise aşırı derecede
imitasyon ürün çoğaldı. Bize
günlük 15’e yakın vatandaş
gerçek altın sanarak imitasyon
ürün getiriyor. Fiyatlar çok
yüksek olduğu için vatandaşlar
ister istemez imitasyona yö-
neldi. 10 gramlık gerçek altın
bilezik bir vatandaşın asgari
ücretini fahiş derecede aşıyor.
Dolayısıyla vatandaşlarda bun-
dan dolayı mecburen imitas-
yona yöneliyor” şeklinde ko-
nuştu. Kuyumcular vatandaş-
ları altın alırken dikkat etme-
leri yönünde uyardı
“Bazı imitasyonları biz
bile ayırt edemiyoruz”

İmitasyon ürünlerin fark
edilemeyecek kadar kaliteli
üretildiğini söyleyen Kaya, va-
tandaşlara dikkat etmeleri yö-
nünde uyarılarda bulunarak,
“Bir sarraf olarak ayırt etmek
kolay ama bazı imitasyon
ürünler geliyor biz bile ayırt
edemiyoruz. Ateşe vurmadı-
ğımız sürece zorlanıyoruz. Çe-
şit çeşit piyasaya sürülüyor.
Yarı gerçek yarı sahte olan
var bakırı fazla karışan var.
Vatandaşlar gerçek altın alı-
yorlarsa eğer güvenilir yerler
dışında altın almaması gere-
kiyor. 50-100 TL için daha dü-
şük ve kalitesiz yerlerden altın
almaması lazım. Bu onlara
farklı boyutta sıkıntılar açabilir.
Altının oyunu olmaz” diye ko-
nuştu. lGAZİANTEP-İHA

G Gaziantep’te düğün sezonunun açılmasıyla altın fiyatlarındaki
yükseliş vatandaşları imitasyon ürünlere yöneltti. Kuyumcular
ise vatandaşları altın alırken dikkat etmeleri yönünde uyardı.
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Şimşek: Programımızın olumlu sonuçları kredi derecelendirme kuruluşları yansıyor

Kuyumcular vatandaşları altın alırken
dikkat etmeleri yönünde uyardı

S&P, Türkiye’nin kredi
notunu yükseltti
Uluslararası kredi derecelen-
dirme kuruluşu Standard &
Poor's (S&P), Türkiye'nin kredi
notunu "B"den "B+"ya yüksel-
tirken, kredi notu görünümünü
"pozitif" olarak korudu. Kredi
derecelendirme kuruluşundan
yapılan açıklamada, Türkiye'nin
uzun vadeli kredi notunun
"B"den "B+"ya yükseltildiği ve
kredi notu görünümünün "po-
zitif" olarak korunduğu bildi-
rildi. Türkiye'de yerel seçimlerin
ardından dış dengelenmenin
de etkisiyle para, maliye ve
gelirler politikası arasındaki
koordinasyonun iyileşeceğinin
düşünüldüğü belirtilen açıkla-
mada, gelecek 2 yıl içinde port-
föy girişlerinin artacağının, cari
açıkların daralacağının, enflas-
yon ve dolarizasyonda düşüşün
öngörüldüğü kaydedildi. Açık-
lamada, politika yapıcıların,
cari açığın daraldığı ve dolari-
zasyonun tersine döndüğü or-

tamda enflasyonu düşürmeyi
ve liraya olan güveni yeniden
tesis etmeyi başarması halinde
Türkiye'nin kredi notunun yük-
seltilebileceği ifade edildi. Ülke
ekonomisine ilişkin tahminlerin
de yer aldığı açıklamada, Tür-
kiye ekonomisinin bu sene ve
gelecek yıl yüzde 3 büyümesi-
nin beklendiği belirtildi. Açık-
lamada, ülkede tüketici fiyat
artışlarının bu yıl yüzde 55,8
ve gelecek yıl yüzde 27,3 ola-
cağının tahmin edildiği bildi-
rildi. S&P, Türkiye'de son dö-
nemdeki politika düzenlemeleri
nedeniyle aralık ayında takvim
dışı değerlendirmeye giderek
ülkenin kredi notu görünümü-
nü "durağan"dan "pozitif"e çe-
virmişti. Diğer kredi derece-
lendirme kuruluşlarından Mo-
ody's de ocak ayında Türki-
ye'nin kredi notu görünümünü
"durağan"dan "pozitif"e çıkar-
mıştı. lWASHINGTON-AA

İTO Başkanı Avdagiç: Ekonomiye
olan güven daha da artacak
İstanbul Ticaret Odası (İTO)
Başkanı Avdagiç, "Özellikle
yılın ikinci yarısında dezen-
flasyon sürecinin de başla-
masıyla hem yurt içinde hem
de yurt dışında ekonomiye
olan güven daha da artacak,
dış sermaye akışı hızlanacak-
tır." ifadesini kullandı. İstanbul
Ticaret Odası (İTO) Başkanı
Şekib Avdagiç, uluslararası
kredi derecelendirme kuru-
luşu Standard & Poor's'un
(S&P) Türkiye'nin kredi no-
tunu yükseltmesine ilişkin
"Özellikle yılın ikinci yarısında
dezenflasyon sürecinin de
başlamasıyla hem yurt içinde
hem de yurt dışında ekono-
miye olan güven daha da ar-
tacak, dış sermaye akışı hız-
lanacaktır." değerlendirme-
sinde bulundu. Avdagiç,
S&P'nin, Türkiye'nin kredi no-
tunu "B"den "B+"ya yüksel-
tirken, kredi notu görünü-
münü "pozitif" olarak koru-

masına ilişkin yazılı açıklama
yaptı. Fitch'in ardından S&P
Global'in de Türkiye'nin kredi
notunu "B"den "B+"ya yük-
selttiğine ve kredi notu gö-
rünümünü "pozitif" olarak ko-
ruduğuna dikkati çeken Av-
dagiç, şunları kaydetti: "Özel-
likle yılın ikinci yarısında de-
zenflasyon sürecinin de baş-
lamasıyla hem yurt içinde
hem de yurt dışında ekono-
miye olan güven daha da ar-
tacak, dış sermaye akışı hız-
lanacaktır. Enflasyonla mü-
cadelemiz eşgüdümle ve ka-
rarlılıkla sürdükçe kazanan
Türkiye ekonomisi olacak.
Gelen ve ufuktaki artışlar pi-
yasa motivasyonuna ve Tür-
kiye'ye bakış açısına büyük
katkı verecek. Not artışlarında
ihtiyacımız olan yeni mesa-
feleri almak için uyguladığı-
mız ekonomi programını is-
tikrarla sürdürmemiz çok
önemli." lİSTANBUL-AA
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Cumhuriyet Halk Partisi (CHP)
Genel Başkanı Özgür Özel, An-
kara Büyükşehir Belediyesi (ABB)
Başkanı Mansur Yavaş’ı 31 Mart
Mahalli İdareler Genel Seçimle-
ri’nin ardından ilk kez ziyaret
etti. Basına kapalı gerçekleşen
görüşmenin ardından Özel ve
Yavaş, Belediye Meclis Salonunda
CHP’nin Ankara ilçe belediye
başkanları ve belediye meclis
üyeleri ile bir toplantı yaptı. Top-
lantının çıkışında ise Özel ve Ya-
vaş basın mensuplarına açıkla-
malarda bulundu. ABB Başkanı
Mansur Yavaş, Özel’in seçimlerin
ardından hayırlı olsun ziyaretinde
bulunduğunu ve kendisine be-
lediye olarak yaptıkları çalışmalar
ile finansal raporlara ilişkin bil-
giler verdiğini kaydetti. CHP Ge-
nel Başkanı Özgür Özel ise zi-
yarette Yavaş’ın kendisine An-
kara’nın 5 Beyazı’nı temsil eden
Ankara tavşanı, Ankara balı, An-
kara keçisi, Ankara kedisi ve An-
kara güvercinini simgeleyen bir
plaket takdim ettiğini, kendisinin
ise Atatürkçü Düşünce Derneği
ve Çağdaş Yaşamı Destekleme
Derneği’ne yaptığı bağışın serti-
fikasını hediye ettiğini bildirdi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’la

görüşmesinde Gezi Parkı Davası
tutuklularının gündeme gelip
gelmediği ve atılacak olumlu bir
adım konusunda umutlu olup
olmadığı sorulan Özel, "Bu ko-
nuda en yoğun beklenti, iş adam-
larından tutun Türkiye’nin eko-
nomisi iyiye gitsin isteyen her-
kesin beklentisidir. Gezi Davası,
Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi
kararı ve Anayasa Mahkemesi
kararı ayrı ayrı uygulanmadığı
için Türkiye’de hukukun üstün-
lüğü olmadığını, hukuki öngö-
rülebilirlik olmadığını, insanların
önünü göremediğini böyle bir
ülkeye yatırım yapılamayacağını,
kredi verilemeyeceğini, verilen
kredinin riskinin yüksek oldu-
ğunu ve doğrudan ekonomiye
dahi olumsuz etkisi olan bir du-

rum olduğunu bir kere bu yö-
nüyle hatırlatalım. Yargı talimatı
kendi vicdanından alsın. Yeniden
yargılama mı? yargılamanın ye-
nilenmesi mi? En doğrusunu hu-
kukçular bilir ama bu bir yol
bulunsun, Türkiye bu cendereden
kurtulsun" dedi. Dün Ahlatlı-
bel’de CHP eski Genel Başkanı
Kemal Kılıçdaroğlu ile yaptığı
görüşmede Kılıçdaroğlu’nun 31
Mart’taki seçimleri ve Erdoğan’la
görüşmesini nasıl değerlendirdiği
sorulan Özel, şunları aktardı:
"Genel Başkanımızla hem çok
faydalı hem de bugüne kadar
en rahat ve en keyifli yemeğimizi
yedik. İki taraf da kazanan tarafta
sonuçta. CHP kazanınca mevcut
genel başkanı da bir önceki
genel başkanı da keyifleniyor.

Çok keyifli bir sohbet oldu. Hem
Sayın Meclis Başkanı ile hem
de Sayın Cumhurbaşkanı ile
yaptığım görüşmeyle ilgili ken-
disine bilgi verdim. Detayların
önemli bir kısmını paylaştım,
kendisinin görüşlerini aldım. O
Twitter meselesiyle ilgili ben
onu hiç üstüme almamıştım al-
mamakla doğru yapmışım. Sayın
Genel Başkanı telefonla aradı-
ğımda görüşmeyle ilgili zaten
bunu önerilerde bulundu. ’Şu
söylenebilir, şunu söylerlerse
bunu hatırlatmayı unutmazsak
iyi olur’ dediğine göre, görüşmeyi
yanlış bulmuyor. Yoksa ’benim
söyleyecek bir sözüm yok ne gi-
diyorsunuz?’ derdi. Genel Baş-
kanlar her tweeti üstüne almaz-
lar. İkincisi, dün de kendisiyle
yaptığım görüşmenin değerlen-
dirmesinde kendisinin son derece
yapıcı, son derece katkı, verici
geleceğe dönük ışık tutucu bir
yaklaşımı vardı. O yüzden böyle
bir sorun alanımız yok. Bundan
sonra partiyle ilgili, partinin ge-
leceğiyle ilgili partinin iktidara
gelmesi ile ilgili umutlarımız
var. Çok defa yemek yedik, bu
kadar keyifli bir yemek yeme-
miştik." lANKARA-İHA

Adalet Bakanı Yılmaz Tunç,
"Soykırım suçunu önlemek
Uluslararası Ceza Mahkeme-
si'nin varlık sebebidir. Suç-
lular da bellidir, acilen so-
ruşturma açılmalı, tedbir ka-
rarları alınmalı, suçluların
tutuklanması sağlanmalıdır."
ifadesini kullandı. Adalet Ba-
kanı Yılmaz Tunç, İsrail'in
Gazze'ye yönelik saldırılarıyla
ilgili, "Soykırım suçunu ön-
lemek Uluslararası Ceza Mah-
kemesi'nin varlık sebebidir.
Suçlular da bellidir, acilen
soruşturma açılmalı, tedbir
kararları alınmalı, suçluların
tutuklanması sağlanmalıdır."
ifadesini kullandı. Bakan
Tunç, sosyal medya hesabın-
dan yaptığı paylaşımda, Ulus-
lararası Ceza Mahkemesi

(UCM) Başsavcısı Kerim
Han'ın Filistin'de işlenen in-
sanlık suçları karşısında so-
ruşturmayı tamamlayarak da-
vayı açmamasının, Gazze'deki
dramın giderek artmasına,

çocuk katliamının devamına
neden olduğunu belirtti. Da-
vanın gecikmesinin, İsrailli
saldırganları cesaretlendirdi-
ğini, uluslararası hukuka olan
güveni ortadan kaldırdığını,

UCM'yi etkisizleştirdiğini ak-
taran Tunç, "15 bini çocuk
37 bin sivilin öldürüldüğü,
77 bin masum insanın yara-
landığı, milyonlarca insanın
açlık ve susuzluğa maruz bı-
rakıldığı, hastanelerin, iba-
dethanelerin, okulların, mül-
teci kamplarının bombalan-
dığı saldırılarda harekete ge-
çilmeyecekse ne zaman ge-
çilecektir." değerlendirmesini
yaptı. Tüm suç delilleri orta-
dayken davayı açmamakta di-
renmenin, katliama sessiz kal-
mak, işlenen suça ortak olmak
anlamına geleceğini belirten
Tunç, şunları kaydetti: "Artık
tahammül kalmamıştır, insan-
lık vicdanı dünyanın her ye-
rinde, üniversitelere, sokak-
lara, meydanlara taşmaktadır.

Çocukların katlini önlemek
UCM'nin elindedir, soykırım
suçunu önlemek UCM'nin var-
lık sebebidir, UCM bunun için
kurulmuştur, bu yetkisi vardır.
Suçlular da bellidir, acilen so-
ruşturma açılmalı, tedbir ka-
rarları alınmalı, suçluların tu-
tuklanması sağlanmalıdır. Bir
gün bile gecikmek, yüzlerce
çocuğun hayattan koparılması
demektir. UCM Başsavcısı Ke-
rim Han, beklemeniz için hiç-
bir neden yok, dünya hukuk
tarihine kara bir leke olarak
değil insan haklarını ve adaleti
savunan biri olarak geçmek
istiyorsanız bir dakika bile
beklememeniz gerekir. Lütfen
çocuklar öldürülmesin. Suç-
lular adalet önünde hesap
versin." lANKARA-AA

Özel: Kılıçdaroğlu’na Cumhurbaşkanı ile
yaptığım görüşmeyle ilgili bilgi verdimFO
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İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, yapımı
devam eden deprem konutlarına
ilişkin, "Biten her bina, teslim edilen
her anahtar yeni umutları, yeni
yaşam hikayelerini başlatıyor. Biz
durmayacağız, duraksamayacağız.
Deprem konutlarımızın yapımını
tamamlayıp, hak sahibi vatandaş-
larımıza teslim etmeye devam ede-
ceğiz." ifadelerini kullandı. Yerli-
kaya, sosyal medya hesabından
yaptığı videolu paylaşımda, 6 Şubat
depremlerinin bir çok acı dolu
anıyı ve yaşama tutunma hikayesini
barındırdığını dile getirdi. Paylaşılan
videoda, 6 Şubat depremlerinden
bir gün önce oğlunu evlendiren,
depremlerin ardından ise evi yıkılan
ve eşi ile kızını kaybeden İsmail
Karabulut'un hikayesi yer aldı. Ya-
pımının tamamlanmasının ardın-
dan Karabulut'a teslim edilen kalıcı
konuta ilişkin görüntülere de yer
verildi. Yaşadıklarını aktaran Ka-
rabulut, kendisine bir telefon gel-
diğini belirterek, "Dediler ki 'Size
dayalı döşeli bir ev vereceğiz.' 'Git
kardeşim benimle kafa bulma' de-
dim. Tokat'ta küçük oğlumun ya-
nındaydım. Dedi ki 'Beyefendi olur
mu öyle şey? Ben AFAD İl Müdür
Yardımcısıyım.' dedi." açıklamasını
yaptı. Kalıcı konutu teslim edilen
71 yaşındaki Hataylı Suphiye Cev-
heroğlu ise yeni hayatını sürdüre-
ceği evi yapan ve yaptıranlara çok
teşekkür etti. Bakan Yerlikaya ise
paylaşımda şu ifadelere yer verdi:
"İsmail ağabeyimiz depremden 1
gün önce oğlunu evlendirmiş, ertesi
gün depremde eşini ve kızını kay-
betmişti. Düğün ve cenaze iç içe
geçmişti. Suphiye annemiz ise ya-
payalnız olduğunu düşündüğü an-
larda AFAD'dan gelen bir telefonla
yaşama tutunmuştu. Cumhurbaş-
kanımız Sayın Recep Tayyip Er-
doğan'ın ifade ettikleri gibi dün-
yanın en büyük konut seferberliğini
başlattık. Biten her bina, teslim
edilen her anahtar yeni umutları,
yeni yaşam hikayelerini başlatıyor.
Biz durmayacağız, duraksamaya-
cağız. Deprem konutlarımızın ya-
pımını tamamlayıp, hak sahibi va-
tandaşlarımıza teslim etmeye de-
vam edeceğiz." lANKARA-AA

Bakan Ali Yerlikaya’dan 
deprem konutları 
paylaşımı: Biten her bina
yeni umutları başlatıyor

Ankara genelinde 250 gelir uzma-
nıyla kafe, restoran, pastane, fırın
ve eczane işletmeleri nezdinde
vergi denetimleri yapıldı. Ankara
Vergi Dairesi Başkanı Yüksel Du-
man, denetim öncesinde gazeteci-
lere açıklamalarda bulundu. Hazine
ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek'in
de üzerinde hassasiyetle durduğu
kayıt dışılıkla mücadele kapsamın-
da, saha ve risk esaslı denetimlerin
aralıksız sürdürüldüğünü belirten
Duman, "Ankara Vergi Dairesi Baş-
kanlığı olarak il genelinde denetim
faaliyetlerimize 24 saat esaslı olarak
devam ediyoruz. Gelir İdaresi Baş-
kanlığı bünyesinde Vergi Dairesi
Başkanlıklarımızda görev yapan
gelir uzmanları aracılığıyla denetim
faaliyetlerimizi sürdürmekteyiz.
Bugün Ankara genelinde 250 gelir
uzmanımızla kafe, restoran, pas-
tane, fırın ve eczane işletmeleri
nezdinde vergi denetimleri ger-
çekleştiriyoruz." diye konuştu. De-

netimlerin kapsamına ilişkin de
bilgi veren Duman, şöyle devam
etti: "Denetimlerde kayıt dışı faaliyet
gösteren işletmelerin bulunup bu-
lunmadığı, yeni nesil ödeme cihazı
kullanılıp kullanılmadığı, işletmeye
ait olmayan pos cihazının kullanılıp
kullanılmadığı, banka hesapları
(IBAN) aracılığıyla yapılan tahsi-
latlara karşılık olarak fiş ve fatura
düzenlenip düzenlenmediği ile baş-
kalarına ait IBAN'ın kullanılıp kul-
lanılmadığı, işletmede hesap taki-
binde kullanılan entegrasyon (ROP)
sistemi ile ödeme kaydedici cihaz
arasında bağlantının bulunup bu-
lunmadığı, işletmelerde belge dü-
zenine uyulup uyulmadığı, belge
düzenlenirken doğru KDV oranının
uygulanıp uygulanmadığı, kayıt
dışı işçi çalıştırılıp çalıştırılmadığı
ve iş yeri kiralıksa kira bedelinin
banka kanalıyla ödenip ödenmediği
konularında çalışmalar yürütüle-
cektir." lANKARA-AA

Ankara’da işletmelere yönelik vergi denetimi yapıldı

Bakan Tunç'tan Uluslararası Ceza Mahkemesi Başsavcısına Gazze çağrısı

çişleri Bakanı Ali
Yerlikaya, sosyal
medya hesabın-

dan yaptığı açıklamada, Em-
niyet Genel Müdürlüğü KOM
Başkanlığı ve İstihbarat Baş-
kanlığı koordinesinde İstanbul
İl Emniyet Müdürlüğü Organize
Suçlarla Mücadele Şube Mü-
dürlüğünce Kağıthane, Esen-
yurt, Beylikdüzü, Başakşehir,
Bahçelievler, Küçükçekmece ve
Beşiktaş ilçelerinde "Mahzen-
37" operasyonları düzenlendi-

ğini duyurdu. Kasten öldür-
meye teşebbüs, kişiyi hürriye-
tinden yoksun kılma, iş yeri
kurşunlanması, kasten yarala-
ma ve tehdit suçlarına karıştığı
tespit edilen elebaşılığını Be-
ratcan Gökdemir'in yaptığı or-
ganize suç örgütü üyesi 14
şüphelinin yakalandığını belir-
ten Yerlikaya, "Aziz milletimizin
bilmesini isterim ki, halkımızın
desteği ve duasıyla organize
suç örgütlerinin kökünü kazı-
yacağız. Sokaklarımızda barı-

namayacaklar. Hepsini tek tek
yakalayıp, adalete teslim ede-
ceğiz." ifadelerini kullandı. Ba-
kan Yerlikaya, şüphelilerin ger-
çekleştirdiği eylemlere ilişkin
de şu bilgileri paylaştı: "Esen-
yurt ilçesinde 31 Mart-5 Nisan
tarihleri arasında M.O.S, B.T.
ve C.T isimli 3 ayrı iş yerinin
kurşunlanması, Beylikdüzü il-
çesinde 31 Mart'ta E.B.G.R.
isimli işyerinin kurşunlanması,
Başakşehir ilçesinde 2 Nisan'da
B.S. isimli işyerine el bombası

atılması ve 14 Nisan'da iş yeri-
nin kurşunlanması, Bahçelievler
ilçesinde 4 Nisan'da P. ve C.C.
isimli iş yerlerinin, 16 Nisan
ve 19 Nisan'da S.G.L. ve İ.P
isimli iş yerlerinin kurşunlan-
ması, Küçükçekmece ilçesinde
22 Nisan'da 80. Yıl Parkında
kurşunlaması, Bakırköy ilçe-
sinde 16 Nisan ve 25 Nisan'da
G.B. isimli kuyumcunun kur-
şunlanması, Esenyurt ve Avcılar
ilçelerinde 8 Nisan ile 13 Ni-
san'da 4 adet ikamet ve iş ye-

rinin kurşunlanması, Beşiktaş
ilçesinde 5 Nisan ile 11 Nisan'da
2 ayrı kasten öldürmeye te-
şebbüs ve Esenyurt ilçesinde
12 Nisan'da kişiyi hürriyetinden
yoksun kılma."

AK-47 uzun namlulu tüfek,
3 tam otomatik tabanca, 2
çalıntı motosiklet ile çok sa-
yıda balistik yelek ve kar
maskesinin ele geçirildiğini
kaydeden Yerlikaya, operas-
yonları gerçekleştiren polisleri
tebrik etti. lANKARA-AA

İ

İstanbul’da ‘Mahzen-37’ operasyonlarında 14 şüpheli yakalandı
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İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, İstanbul'da düzenle-
nen "Mahzen-37" operasyonlarında elebaşılığını
Beratcan Gökdemir'in yaptığı organize suç örgü-
tü üyesi 14 şüphelinin yakalandığını bildirdi.
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“One munit” hadisesi şüphesiz
son 15 yıla damga vuran mühim
bir asliyet ve terkip şuuru! Cum-
hurbaşkanı Erdoğan’a tarihi Davos
çıkışından 15 yıl sonra hüsn-i hat
hocası Hattat Mahmut Şahin ta-
rafından celî sülüs kalemiyle ya-
zılan “One Minute” levhası hediye
edildi.
Şimdi Davos’a gidiyoruz!

Miladi takvimin yaprakları 29
Ocak 2009’u gösterirken bu top-
rakların Başbakanı Recep Tayyip
Erdoğan İsviçre’nin Davos şehrinde
düzenlenen Dünya Ekonomi Foru-
mu’nda dönemin İsrail Cumhur-
başkanı Şimon Peres’e ve sözünü
kesmek isteyen Forumun modera-
törü David Ignatius’a “One munit”
şeklinde haykırdıktan sonra şu cüm-
leleri kurmuştu.
Erdoğan: Siz öldürmeyi
çok iyi bilirsiniz!

“Sayın Peres benden yaşlısın. Se-
sin çok yüksek çıkıyor. Biliyorum
ki sesinin bu kadar çok yüksek çık-
ması bir suçluluk psikolojisinin ge-
reğidir. Benim sesim bu kadar yük-
sek çıkmayacak, bunu da böyle bi-
lesin. Öldürmeye gelince, siz öl-
dürmeyi çok iyi bilirsiniz! Plajlardaki
çocukları nasıl öldürdüğünüzü nasıl
vurduğunuzu çok iyi biliyorum. Ül-
kenizde başbakanlık yapmış olan
iki kişinin bana önemli lafları vardır:
"Tankların üzerinde Filistin'e girdi-
ğim zaman kendimi bir başka mutlu
addediyorum" diyen başbakanlarınız
vardır. "Tankların üzerine çıkıp da
Filistin'e girdiğim zaman kendimi
mutlu addediyorum" diyen başba-
kanlarınız olmuştur ve bana sayılar
veriyorsunuz. İsim de veririm, me-
rak edenleriniz vardır belki. Şu zul-
me alkış tutanları da ayrıca kınıyo-
rum. Çünkü bu çocukları öldüren-
leri, bu insanları öldürenleri kalkıp
da alkışlamak, öyle zannediyorum
ki o da ayrı bir insanlık suçudur.
Bakınız burada bir gerçeği bir ke-
nara atamayız.”
İsrail hür dünyanın
gözleri önünde
öldürmeye devam ediyor!

Evet, aradan 15 yıl geçti İsrail
geçen süre içerisinde son Gazze
soykırımında da Erdoğan’ın ifade
ettiği gibi en iyi bildiği şeyi yap-
maya, masum insanları hür dün-
yanın gözleri önünde öldürmeye
devam ediyor. 

Recep Tayyip Erdoğan’ın dün-
yanın en önemli ekonomi organi-
zasyonlarından birinde yaptığı bu
konuşma bir taraftan tarihe geçer-
ken diğer taraftan da Müslüman
ülkelerin yöneticilerinin ve halkla-

rının zalimler ve zorbalarla müca-
delede kullandıkları argümanları
sorgulamalarına yol açmıştı.
'One Minute'

2 Mayıs 2024 Perşembe günü
(Dün) Cumhurbaşkanlığı Külliye-
si’nde Uluslararası Demokratlar Bir-
liği Kapasite Geliştirme ve Eğitim
Çalıştayı’nda “One Minute” sürprizi
yaşandı. Mezkûr etkinlikte Erdo-
ğan'a, ırkçılık, İslam düşmanlığı ve
antisemitizm ile mücadele alanla-
rında faaliyet gösteren, Almanya
merkezli Uluslararası Demokratlar
Birliği’nin (UID) Genel Başkanı Ke-
nan Aslan, Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan’a ülkemizin önde gelen hat-
tatlarından sanatçı Mahmut Şahin
imzalı 'One Minute' celî sülüs lev-
hasını hediye etti.
Hattat Mahmut Şahin:
Cumhurbaşkanımızın
mesajını hüsn-i hat
sanatıyla buluşturduk.

İstanbul, Kocaeli, Bursa, Eski-
şehir ve Kütahya başta olmak
üzere pek çok ilde hüsn-i hat
sanatı dersleri vererek onlarca
yazı talebesi yetiştiren, ülkemizde
hayır sergilerinin öncüsü, hocaların
hocası hattat Mahmut Şahin ko-
nuyla ilgili olarak İttifak gazete-
mize yaptığı açıklamada okuyu-
cularımıza şu mesajı iletti: “Ulus-
lararası Demokratlar Birliği (UID)
Genel Başkanı Kenan Aslan tara-
fından Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan beye takdim edilen
eser 2009 yılında İsviçre'nin Davos
kasabasında 29 Ocak 2009'da Dün-
ya Ekonomik Forumu (WEF) kap-
samında düzenlenen "Gazze: Or-
tadoğu'da Barış Modeli" başlıklı
panelde dönemin İsrail Cumhur-
başkanı Şimon Peres ve Birleşmiş
Milletler Genel Sekreteri Ban Ki-
Mun'un da konuk olduğu prog-
ramda Cumhurbaşkanımız Recep
Tayyip Erdoğan’ın sözünün kesil-
mesi üzerine "Van minut" ile başta
İsrail olmak üzere dünyaya verdiği
mesajı Hüsn-i Hat sanatı ile bu-
luşturduğumuz eserdir. 
Hattat Şahin: Gündem ile
ilgili düşüncelerimizi
sanatımız ile dile getiririz.

Biz sanatçılar gündem ile ilgili
düşüncelerimizi sanatımız ile dile
getiririz. Bu eserin bende olduğunu
bilen talebem Kocaeli Milletvekili
Raziye Sezer Katırcıoğlu benimle
irtibata geçip eseri talep ettiler.
Eserin tezyininde kullanılan ebru
Alparslan Babaoğlu talebesi Vesile
Kırcı hanımın eseridir.”

İbrahim Ethem Gören/
03.05.2024 Yazı No: 587

Fuat Oktay: TBMM ile ABD Kongresi arasında
daha yapısal ilişkileri kurmanın vakti geldi

TİHEK Başkanı Prof. Dr. Kılıç,
Gazze'deki saldırıları nede-
niyle İsrail'e karşı açılan "soy-
kırım davası"na Türkiye'nin
müdahil olmasının, İslam İş-
birliği Teşkilatı bünyesindeki
devletlerin de taraf olmaları
konusunda motivasyon sağ-
layacağını söyledi. Türkiye
İnsan Hakları ve Eşitlik Ku-
rumu (TİHEK) Başkanı Prof.
Dr. Muharrem Kılıç, Gaz-
ze'deki saldırıları nedeniyle
İsrail'e karşı açılan "soykırım
davası"na Türkiye'nin mü-
dahil olmasının önünde hu-
kuki engel bulunmadığını,
bunun İslam İşbirliği Teşkilatı
bünyesindeki devletlerin de
taraf olmaları konusunda
motivasyon sağlayacağını
söyledi. Kılıç, AA muhabirine
yaptığı açıklamada, Türki-
ye'nin, İsrail'in Gazze'deki
savaş suçu niteliğindeki ey-
lemlerine ilişkin Güney Afrika
Cumhuriyeti'nin Uluslararası
Adalet Divanına açtığı soy-
kırım konulu davaya müdahil
olacağının açıklandığını
anımsattı. Açılan davada,
Uluslararası Adalet Divanı-
nın, İsrail'in eylemlerini dur-
durması ve aldığı tedbirleri
mahkemeye raporlaması yö-
nünde karar aldığını anım-
satan Kılıç, "Ama ne yazık
ki o tarihten bugüne kadar
İsrail yine savaş suçu niteli-
ğindeki eylemlerini sürdü-
rüyor." dedi. Saldırılarda çok
sayıda Filistinlinin hayatını
kaybettiğini belirten Kılıç,
sağ kalanların ise yaşam mü-
cadelesi verdiğini belirtti. Kı-
lıç, bölgedeki insanların gı-
daya erişim, barınma hak-
kına erişim noktasında ciddi
anlamda bir ablukayla karşı

karşıya kaldıklarını, açlıkla
yüzleştiklerini ifade etti. "21.
yüzyılın ilk çeyreği biterken
böylesi bir durumla karşı-
laşmak büyük bir trajedi ne
yazık ki." değerlendirmesinde
bulunan Kılıç, dünya kamuo-
yunun İsrail'in soykırım ey-
lemleri karşısında duyarsız
kalmadığını dile getirdi. Tür-
kiye Cumhuriyeti Devletinin
olayların başladığı 7 Ekim'den
bu yana "Filistin'in bağımsızlığı
ve ayrı bir devlet olarak var-
lığını sürdürme" noktasında
irade ortaya koyduğunu be-
lirterek, insani desteğini de
sürdürdüğünü kaydetti. Tür-
kiye'nin son olarak açılan da-
vaya müdahil olacağının açık-
landığını dile getiren Kılıç, şu
değerlendirmelerde bulundu:
"(Türkiye) Bu trajedi sürecinde
insani desteğini sürdürmüştü
ve başından itibaren siyasi
anlamda desteğini de sürdür-
dü. Boykot kararı aldı. Ticari
ilişkileri bu noktada kesmişti.
En son gelişme bu noktada
Uluslararası Adalet Divanına
söz konusu dava çerçevesinde
müdahillik açıklamasında bu-
lundu. Güney Afrika'nın aç-
mış olduğu bu savaş suçuyla,
soykırım suçu davasına mü-

dahil olacak Türkiye. Türki-
ye'nin müdahil olmasının an-
lamı, değeri, bir kere hukuken
zaten Uluslararası Adalet Di-
vanının ilgili mevzuatı çer-
çevesinde baktığımız zaman
taraf ülkelere buna imkan
tanındığını görüyoruz. Tür-
kiye bu yetkisini, taraf ülke
olması hasebiyle kullanıyor.
Bunu herhangi bir hukuki
engel söz konusu değil."

TİHEK Başkanı Kılıç, Tür-
kiye'deki sivil toplum örgütleri
ile kamu kurumlarının Gaz-
ze'de yaşananları delillendir-
diğini, kayıt altına aldığını
bildirdi. Anadolu Ajansının
"Kanıt" isimli kitabında İsrail'in
Gazze'deki katliamına yer ve-
rildiğini aktaran Kılıç, "Bu ta-
rihi hadiselerin kayıt altına
alınması, tarihe not düşülmesi
noktasında önemli. Hakikatin
ortaya çıkması açısından, ceza
adaleti anlamında da önemli."
dedi. Türkiye'nin, İsrail'in zul-
münden kaçan Filistinlilere
ev sahipliği yaptığını belirten
Kılıç, "Türkiye'nin siyaseten
bu süreçte müdahil olması
hukuk tekniği açısından da
önemli diyebilirim delilerin
ispatı noktasında." dedi.
Prof. Dr. Kılıç, TİHEK'in Filis-

tin'de yaşanan soykırım ey-
lemleri ve insan hakları ih-
lallerine ilişkin bir komisyon
oluşturduğunu, komisyonun
raporlama faaliyeti çerçeve-
sinde Türkiye'ye gelen Filis-
tinlilerle görüşmeler gerçek-
leştirdiğini bildirdi. İsrail zul-
müne maruz kalan Filistinli-
lerin gözlemlerinin alındığı,
yaşadıkları durumların tespit
edildiğini aktaran Kılıç, "Bun-
ları da biz raporumuza derç
edeceğiz ve yakın zamanda
komisyonumuz faaliyetini ta-
mamladıktan sonra bütün
dünya kamuoyuyla paylaşa-
cağız." dedi.

Türkiye'nin açılan soykırım
davasına müdahil olmasının
uluslararası diplomasındaki
ağırlığı dikkate alındığında
olumlu etki doğuracağını vur-
gulayan Kılıç, şu ifadeleri kul-
landı: "Türkiye'nin bu davaya
müdahil olmasının bir başka
önemli boyutu da İslam İş-
birliği Teşkilatı bünyesindeki
devletlerin harekete geçmesi,
siyasi tutum sergilemesi, da-
vaya müdahil olmaları, taraf
olmaları noktasında bir mo-
tivasyon yaratacağını, bütün
dünyada bir etki yaratacağını
ifade etmeliyim. Malumunuz
Kolombiya'nın müdahillik ta-
lebi söz konusuydu. İslam
dünyası açısından da Türkiye
hem diplomasi noktasında
hem jeopolitik gücü ve ulus-
lararası diplomasındaki ağır-
lığı çerçevesinde böyle bir
davaya müdahilliği olumlu
bir etki edecek. Bu soykırım
eylemlerine, insanlığa karşı
eylemlere karşı vicdanın sesi
olarak, küresel adaletin sesi,
nefesi olarak büyük önem
arz ediyor." lANKARA-AA

ışişleri Komisyo-
nu Başkanı Ok-
tay, ABD'de özel-

likle Kongre'de Dışişleri Ko-
misyonu heyeti olarak yürüt-
tükleri temasları, Washing-
ton'da görev yapan Türk basın
mensuplarıyla bir araya geldiği
toplantıda değerlendirdi. Ok-
tay, temasları boyunca Kongre
üyeleriyle ikili ve bölgesel iliş-
kilerden ticari ortaklıklara ka-
dar geniş bir perspektife iki
ülkeyi ilgilendiren birçok ko-
nuyu görüştüklerini ve Kongre
üyeleriyle görüşmelerinin çok
yapıcı geçtiğini aktardı. Oktay,
"Özellikle Temsilciler Meclisi
ve Senato boyutunda daha
yapısal bir ilişkiyi geliştirme
ve var olan mekanizmaları ça-
lıştırma amacıyla buradayız.
TBMM ile Kongre arasında
daha yapısal ilişkileri kurmanın
vakti geldi." dedi ve bu yöndeki
uzun zamandır bazı hazırlık-
ların yapıldığını söyledi. 4 se-
natör ve 12 Temsilciler Meclisi
üyesiyle bir araya gelerek doğ-
rudan Türk-Amerikan ilişki-
lerini ilgilendiren konuları ele
aldıklarını anlatan Oktay, te-
rörle mücadeleden Gazze'ye
kadar birçok başlıkta Türki-
ye'nin durduğu yeri muhatap-
larına aktardıklarını belirtti.

"ABD ile ortak çıkarlarımı-
zın olduğu gibi görüş ayrılık-
larımızın olduğu konular da
var." diyen Oktay, son bir yılda
Türkiye ile ABD arasında iş-
birliği ve koordinasyon ge-
rektiren pek çok başlık oldu-
ğuna dikkat çekti. İki ülke

arasında 7. Stratejik Meka-
nizma Toplantısının icra edil-
diğini kaydeden Oktay, ken-
dilerinin de parlamentolar
arasındaki bağları güçlendir-
mek üzere bu tür ziyaretleri
yaptıklarını ifade etti. Dışişleri
Komisyonu Başkanı, Kongre
üyeleriyle görüşmelerinde
özellikle NATO güvenlik şem-
siyesi ve terörle mücadele
başlıklarının önemli şekilde
ele alındığını ve Türkiye'nin
NATO'nun İsveç ve Finlandiya
ile genişlemesi sürecinde hem
şeffaf hem de yapıcı şekilde
süreci yönettiğini vurguladı.

"NATO bir güvenlik şem-
siyesi ise, ki öyledir, her bir
üyenin diğerlerine mutlak şe-
kilde güveniyor olması lazım."
diyen Oktay, özellikle İsveç'in
NATO'ya üyelik süreciyle ilgili
Ankara'nın gündeme getirdiği
terörle mücadele hassasiyet-
lerini Kongre'de de anlattık-
larını belirtti. Oktay, ABD'nin
Suriye'de terör örgütü

YPG/PKK'ya verdiği destekle
ilgili olarak, "Özellikle PKK
ile mücadele noktasında, DE-
AŞ'la mücadele yani bir terör
örgütüyle mücadele bahane-
siyle bir başka terör örgütüyle
ortaklık yapmasının kabul
edilemeyeceğini doğrudan ifa-
de ettik." şeklinde konuştu.
Türkiye'nin tüm terör örgüt-
leriyle mücadelede ilkesel ha-
reket ettiğini vurgulayan Ok-
tay, bir NATO müttefikinin
bir terör örgütüyle ortaklık
yapıyor olmasının kabul edi-
lemez olduğunun altını çizdi.
ABD'nin YPG/PKK'ya desteğini
kesmesi durumunda ikili iliş-
kilerde yepyeni bir sayfanın
açılabileceğini kaydeden Ok-
tay, bir Kongre üyesinin de
aynı şekilde bu durumun ka-
bul edilemez olduğunu söy-
lediğini belirtti. Terörle mü-
cadele konusunda Fetullahçı
Terör Örgütü (FETÖ) ile mü-
cadele bağlamını da gündeme
getirip tüm detayları aktar-

dıklarını söyleyen Oktay, ilgili
kurumlar nezdinde sürecin
devam ettiğini söyledi.

Oktay, yaptıkları görüşme-
lerde Gazze meselesinin ana
başlıklardan biri olduğunu ifa-
de ederek, "Gazze konusunda
görüş ayrılıklarımız var, özel-
likle hangi açıdan baktığımızla
alakalı; İsrail'in güvenliği ve
Hamas'la ilgili bakış açısı."
dedi. 35 binden fazla insanın
ölümüne sebebiyet veren olay-
ların sadece Hamas parante-
zine alınarak açıklanamaya-
cağını, Filistin'deki sorunun
neredeyse yüz yıldır devam
ettiğini vurguladı. İsrail-Filistin
meselesinin tek taraflı bir bakış
açısıyla çözülemeyeceğini vur-
gulayan Oktay, "Bugün orada
zulüm altında olanların Filis-
tinliler olduğunu görüyoruz."
dedi. Türkiye'nin İsrail halkıyla
bir sorunu olmadığını, sorunun
İsrail yönetiminin Gazze'deki
şiddeti ve politikaları olduğu-
nun altını çizen Oktay, Gaz-
ze'de ateşkesin sağlanması ve
bir an önce insani yardımların
bölgeye girmesinin öncelikleri
olduğunu belirtti. İki devletli
çözüm konusunda aslında ta-
rafların mutabık olduğunu an-
cak bunun yöntemi ve detay-
ları konusunda birçok görüş
farkının olduğunu hatırlatarak,
"Bu savaşı durduracak taraf-
lardan biri asıl ABD tarafıdır,
İsrail nezdindeki baskıyı ar-
tırması gerekir. Türkiye olarak
biz de Filistin nezdinde her
türlü katkıyı verebiliriz." şek-
linde konuştu. lANKARA-AA

D

TBMM Dışişleri Komisyonu Başkanı ve Ankara Milletvekili Fuat Oktay, Türk-
Amerikan ilişkilerinde işbirliğine açık pek çok alan olduğuna işaret ederek,
"TBMM ile Kongre arasında daha yapısal ilişkileri kurmanın vakti geldi." dedi.
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Kelâm ve kalem güzeli
“One Munit” Külliye’de!

TİHEK Başkanı Kılıç: Türkiye’nin davaya müdahilliği
İslam İşbirliği Teşkilatı üyelerini motive edecek
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İsrail basını, ABD Merkezi İs-
tihbarat Teşkilatı (CIA) Di-
rektörü William Burns'un
İsrail ile Hamas arasın-
daki esir takası müza-
kerelerine katılmak üze-
re Mısır’ın başkenti Ka-
hire’ye gittiğini yazdı.
İsrail’in Walla haber si-
tesine göre, Burns, İsrail
ile Hamas arasında do-
laylı olarak devam eden
esir takası müzakerelerine
katılmak üzere Kahire’ye
gitti. Öte yandan İsrail’in Ye-
diot Ahronoth gazetesi de, adı
açıklanmayan bir Mısırlı yetkilinin
Burns'un bugün erken saatlerde Kahire
Havalimanı'na geldiğini bildirdiğini ak-
tardı. Ayrıca adı açıklanmayan İsrailli

üst düzey yetkililer de Yedi-
oth Ahronoth'a “Arabulu-

cular iyimser konuşsa
da İsrail, Hamas'ın esir
değişimi anlaşmasıyla
ilgili tutumunu de-
ğiştirdiğini henüz
duymadı." dedi. Mı-
sır’ın Al-Qahera
News televizyonuna
konuşan üst düzey

bir kaynak, Hamas ha-
reketinden bir heyetin

İsrail ile esir değişimi ve
Gazze Şeridi'nde ateşkes

konusunda görüşmek üzere
yarın Kahire'ye geleceğini belirtti.

Hamas Siyasi Büro Başkanı İsmail He-
niyye de dün, Hamas'tan bir heyetin
Gazze Şeridi'nde ateşkes görüşmelerini

tamamlamak üzere Mısır'ı ziyaret ede-
ceğini açıklamıştı. Mısır basınında 1
Mayıs’ta yer alan haberlerde, Hamas
heyetinin Mısır'ın başkenti Kahire'den
ayrıldığı ve Mısır'ın Gazze Şeridi'nde
ateşkes anlaşması teklifine yazılı yanıt
vereceğini bildirmişti. Mısır Dışişleri
Bakanı Samih Şukri, 29 Nisan'da Suudi
Arabistan'da düzenlenen Dünya Eko-
nomi Forumu'nda yaptığı açıklamada,
İsrail'in 7 Ekim 2023'ten bu yana sal-
dırılarını sürdürdüğü Gazze Şeridi'nde
ateşkes sağlanması konusunda bir tek-
lifin olduğunu söylemişti. Mısır ve
Katar arabuluculuğunda hazırlanan
yeni bir ateşkes ve karşılıklı esir takası
anlaşması teklifinin 26 Nisan günü
Hamas'a sunulduğu, Hamas'ın teklif
üzerinde çalıştığı ve yakında yanıtını
vereceği açıklanmıştı. lKUDÜS-AA
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İsrail basınına göre CIA Başkanı Burns esir takası
görüşmelerine katılmak için Kahire’ye gitti

DİNA MATAR

onn Üniversitesi Uluslar-
arası Hukuk Profesörü
Prof. Dr. Stefan Talmon,

Nikaragua’nın Almanya aleyhine Ulus-
lararası Adalet Divanında (UAD) açtığı
davayı ve bu davanın İsrail'e karşı
açılan soykırım davası üzerindeki et-
kisini AA Analiz için kaleme aldı.

UAD, işgal altındaki Filistin top-
rakları ile ilgili bazı uluslararası
yükümlülüklerin ihlal edildiği id-
diasına ilişkin davada, 30 Nisan'da
geçici tedbir kararını yayınladı. Ni-
karagua, Yargıç Awn Shawkat Al-
Khasawneh'in ifadesiyle Gazze Şe-
ridi'nde “yarı kıyamet boyutlarında
süregelen bir insanlık trajedisine”
dolaylı yoldan sebep olması nede-
niyle Almanya'ya UAD'de dava açtı.
Nikaragua Mahkeme'den, Alman-
ya'nın “Gazze Şeridi'nde devam
eden muhtemel soykırıma ve ulus-
lararası insancıl hukukun diğer em-
redici normlarının ciddi ihlallerine
katılımı” ile ilgili acilen geçici ted-
birler kararı almasını talep etti.

Başlangıçta Nikaragua, özellikle
Gazze Şeridi'ndeki Filistin halkının
haklarını korumak için 5 geçici ted-
birin hayata geçirilmesini istemişti.
Nikaragua, 8 Nisan'da yapılan sözlü
duruşmalar sırasında bu talebini 3
tedbirle sınırlandırdı. Bunlardan ilki,
Almanya'nın İsrail'e askeri teçhizat
ve savaş silahları ihracatını, uluslar-
arası insancıl hukukun ciddi ihlalle-
rini veya soykırımı işlemek veya ko-
laylaştırmak için kullanılması duru-
munda askıya almasıdır. İkinci talep,
Almanya tarafından İsrail'e teslim

edilen askeri kalemlerin uluslararası
insancıl hukukun ciddi ihlallerini
veya soykırımı işlemek veya kolay-
laştırmak için kullanılmamasının sağ-
laması şeklindeydi. Sonuncusu ise
Almanya'nın Gazze'deki operasyon-
larıyla ilgili olarak Birleşmiş Milletler
Yakın Doğu'daki Filistinli Mültecilere
Yardım ve Bayındırlık Ajansına (UNR-
WA) desteğini ve finansmanını sür-
dürmesi talebidir. Almanya ise Mah-
keme'den Nikaragua'nın geçici tedbir
talebini reddetmesini ve yetkisizlik
nedeniyle davayı genel dava liste-
sinden çıkarmasını istedi.
Yargı yetkisi 
devam edecek

UAD Almanya'nın davayı listesin-
den çıkarma talebini “açıkça yargı
yetkisi eksikliği” bulunmadığı için
redetti. Bu da davanın devam edeceği
anlamına geliyor. Ancak bir sonraki
adımda Almanya'nın Mahkeme'nin
yargı yetkisine ve Nikaragua'nın baş-
vurusunun kabul edilebilirliğine iliş-
kin ön itirazlarda bulunması bekle-

niyor. Bu ihtimalde, esasa ilişkin yar-
gılamalar askıya alınacak, yargı yet-
kisi ve kabul edilebilirlik konularında
yeni bir sözlü duruşma yapılacaktır.
Bu duruşma ise muhtemelen 2025
yılı sonundan önce yapılmayacaktır.
Ancak Mahkeme Almanya'nın ön iti-
razlarını reddederse, dava esastan
devam edecek ve en iyi senaryoda
bile davada nihai karar 2027'den
önce verilmeyecektir.

Ancak verilen kararda en dikkati
çeken nokta, Mahkeme'nin herhangi
bir geçici koruma tedbirine işaret
etmeyi reddetmesi ve özellikle Al-
manya'nın İsrail'e savaş silahları ve
diğer askeri teçhizat ihracatını askıya
alması konusunda müdahale etme-
mesiydi. Neredeyse oybirliğiyle alınan
kararda, 1'e karşı 15 oyla, “şu anda
Mahkeme'ye sunulduğu şekliyle ko-
şulların geçici tedbirler alınmasını
gerektirecek nitelikte olmadığı” so-
nucuna varıldı. Karara sadece Nika-
ragua tarafından atanan ad-hoc yar-
gıç Al-Khasawneh muhalefet etti.
Medyada bu karar Almanya için bir

zafer olarak yorumlandı. Almanya'nın
bu kararla İsrail'e silah sevkiyatına
devam edebileceği söylendi.
Karar gerçekten 
böyle mi diyor?

Mahkeme'nin geçici tedbir kararı
birkaç açıdan sıra dışıdır. Öncelikle
şimdiye kadar ki en kısa kararlardan
biridir. Asıl karar 2 sayfadan daha
az. Ayrıca bu karar, herhangi bir
uygun hukuki gerekçe sunmadan ge-
çici tedbirlerin hayata geçirilmesi için
gereken şartları ortaya koymadı. Bu-
nun yerine basitçe “Taraflarca sunulan
olgusal bilgiler ve hukuki argümanlara
dayanarak mevcut koşulların geçici
tedbirler alınmasını gerektirecek ni-
telikte olmadığını” belirtti. Kararın
ve beyanların yanı sıra yargıçların
muhalif görüşlerden olması, Mahke-
me'nin neden geçici tedbirlere işaret
etmediğini gösteriyor.

Almanya'nın sözlü duruşmalar sıra-
sında en az 9 kez açıkça atıfta bulunarak
yaptığı açıklamalar ışığında Mahkeme,
nihai kararı vermeden önce Almanya'nın

tutumunun telafisi mümkün olmayan
bir zarara yol açacağına dair gerçek ve
yakın bir risk bulunmadığını değer-
lendirdi. Almanya, silah ihracatına
ilişkin titiz iç hukuk çerçevesinin, bu
davada söz konusu olan haklara halel
gelme riskini önlemek için yeterli oldu-
ğunu belirtti. Almanya ayrıca, Kasım
2023'ten bu yana İsrail'e yapılan askeri
yardımın değeri, içeriği ve hacmindeki
önemli düşüşün de kanıtladığı gibi, iç
hukuk çerçevesinin uygulamada düzgün
bir şekilde işlediğini belirtti. Sonuç
olarak, mahkeme tarafından ciddi ulus-
lararası insancıl hukuk ihlalleri veya
soykırım işlemek için kullanılabilecek
hiçbir silah veya diğer askeri teçhizat
ihraç edilmediği için geçici tedbirlere
gerek duyulmadığı ifade edildi.

Mahkeme, İsrail'e transfer edilen
silahların Soykırım Sözleşmesi veya
savaş hukukuna ilişkin 1949 Cenevre
Sözleşmelerini ihlal etmemesi nokta-
sında Almanya'yı ve diğer tüm dev-
letleri açıkça uyardı. Almanya ise ge-
rekli özeni gösterme yükümlülüğüne
tabi olacağını ifade etti. Mahkeme,
şu anda koşulların geçici tedbirlerin
belirtilmesini gerektirmediğini açıkça
vurgulayarak Almanya'nın İsrail'e Soy-
kırım Sözleşmesi veya uluslararası in-
sancıl hukukun ciddi ihlallerini işlemek
veya kolaylaştırmak için kullanılabi-
lecek silah ve diğer askeri teçhizat ih-
racatına devam etmesi halinde bu tür
tedbirleri uygulamaya koymaya hazır
olduğunu da gösterdi.

Mütercim: Afra Betül Özdemir
[Prof. Dr. Stefan Talmon,

Bonn Üniversitesi Uluslararası
Hukuk Profesörüdür.]
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Uluslararası Adalet Divanı, İsrail'e transfer edilen
silahların Soykırım Sözleşmesi veya savaş huku-
kuna ilişkin 1949 Cenevre Sözleşmelerini ihlal et-
memesi noktasında Almanya'yı açıkça uyardı.

UAD’de görülen Nikaragua-Almanya
davasında son durum
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UNRWA’dan Gazze’de
yaşanan trajediyi dünyaya
duyuran gazetecilerin
“cesaretine” övgü

ABD’deki üniversite öğrencileri Gazze’deki
sivillerle dayanışma için açlık grevi başlattı
ABD'deki Princeton Üniver-
sitesi kampüsünde bir grup
öğrenci, İsrail'in Gazze'deki
sivilleri öldürmesi ve her türlü
temel gıdadan mahrum bı-
rakmasına tepki olarak açlık
grevine başladı. New Jersey
eyaletindeki Princeton Üni-
versitesi öğrencileri tarafından
tesis edilen Filistin dayanışma
kampı üyeleri, basın açıkla-
ması yaptı. Açıklamada, "İsrail
Devleti'nin devam eden ku-
şatması altında acı çeken
Gazze'deki milyonlarca Filis-
tinliyle dayanışma amacıyla
açlık grevi başlattık." ifadesi
kullanıldı. BM verilerine göre
"felaket düzeyindeki açlıkla
karşı karşıya kalan en yüksek
insan sayısının Gazze'de ol-
duğu" belirtilen açıklamada,
"Ramazan ayında onlarca kişi
ekmek yapmak ve oruçlarını
açmak için un olarak hayvan
yemi kullanmak zorunda kal-

dı." denildi. Açıklamada, in-
sanların açlıkla mücadele için
ottan yemek hazırladığı ak-
tarılarak, İsrail Savunma Ba-
kanı'nın 9 Ekim'de "Gazze
Şeridi'ne gıda, yakıt ve elek-
trik girişini yasaklayacaklarını"
duyurmasından bu yana 2
milyon Gazze sakini için kor-
kunç bir kıtlık yaratıldığı vur-
gulandı. Gazze'deki "Filistin-
lilerle dayanışma içinde ol-
mak için açlık grevi başlatıl-
dığı" kaydedilen açıklamada,
öğrenciler, İsrail hapishane-
lerindeki Filistinli siyasi mah-
kumların 1968'den bu yana
yaptıkları tuzlu suyla açlık
grevi geleneğinin kendilerine
ilham olduğunu belirtti. Açık-
lamada, "Bu grev, ABD yö-
netiminin İsrail'den desteğini
çekme taleplerimizi yerine
getirmeyi reddetmesine bir
yanıttır." değerlendirmesi yer
aldı. lNEW YORK-AA

ABD’li Senatör Sanders: Filistin’e
destek gösterisi düzenleyen
öğrencileri destekliyorum

İsrail ordusunun 211 gündür saldı-
rılarını sürdürdüğü Gazze Şeridi'nde
can kaybı son 24 saatte 32 artarak
34 bin 654'e yükseldi. Gazze'deki
Filistin Sağlık Bakanlığından yapılan
açıklamada, İsrail'in Gazze Şeridi'ne
7 Ekim 2023'ten bu yana sürdür-
düğü saldırılara ilişkin bilgi verildi.
İsrail ordusunun son 24 saatte Gazze
Şeridi'ne düzenlediği saldırılarda
32 Filistinlinin daha hayatını kay-
bettiği, 41 Filistinlinin yaralandığı
belirtildi. İsrail'in 211 gündür Gazze
Şeridi'ne düzenlediği saldırılarda
yaşamını yitirenlerin sayısının 34
bin 654'e, yaralı sayısının da 77 bin
908'e yükseldiği kaydedildi. Açık-
lamada ayrıca enkaz altında ve yol
kenarlarında ölülerin bulunduğu
ancak İsrail askerlerinin engellemesi
nedeniyle sağlık ekipleri ile sivil sa-
vunma görevlilerinin cenazelere
ulaşamadığı yinelendi.  İsrail ordu-
sunun Gazze Şeridi'ne gece boyunca
havadan ve karadan düzenlediği

saldırılarda en az 7 Filistinlinin öl-
düğü ve çok sayıda kişinin yaralan-
dığı bildirildi. Filistin resmi ajansı
WAFA'da yer alan haberde, İsrail'in
Gazze Şeridi'ne yönelik saldırılarını
211. gününde sürdürdüğü belirtildi.
İsrail'in Gazze kentinin es-Saftavi
bölgesinde "el-Havrani" ailesine ait
evi bombaladığı aktarılan haberde,
söz konusu evin enkazından 3 kişinin
cansız bedeni ile çok sayıda yaralının
çıkarıldığı ifade edildi. Gazze ken-
tinin güney kesiminden de şiddetli
patlama ve silah seslerinin duyul-
duğu vurgulanan haberde, İsrail
ordusunun ayrıca Gazze kentinin
ez-Zeytun Mahallesi'ni onlarca ro-
ketle hedef alması sonucu çok sa-
yıda sivilin yaralandığı bilgisine
yer verildi. İsrail savaş uçaklarının
da kentin Aclin, Tel el-Heva ve
Şeyh Rıdvan bölgelerindeki 3 evi
bombaladığı paylaşılan haberde,
2 sivilin cansız bedeni ile 5 yaralının
çıkarıldığı aktarıldı. lGAZZE-AA
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ABD'li Bağımsız Senatör Ber-
nie Sanders, ülkedeki üni-
versitelerde Filistin'e destek
gösterileri düzenleyen öğ-
rencilerin yanında olduğunu
söyledi. Senatör Sanders,
ABD'nin New York kentindeki
Columbia Üniversitesinde,
Filistin'e destek gösterilerinin
diğer üniversitelere yayılma-
sının ardından sosyal medya
platformu X’ten açıklama
yaptı. Sanders, 1962’de Chi-
cago Üniversitesinde ırkçı
politikaların sona ermesi için
oturma eylemlerine katıldı-
ğını ve gözaltına alındığını
anımsatarak "Gazze’deki sa-
vaşı protesto eden öğrencileri
görmekten gurur duyuyo-
rum. Barışçıl ve kararlı kalın.
Siz tarihin doğru tarafında
yer alıyorsunuz." ifadelerini
kullandı. Columbia Üniver-
sitesinde Filistin destekçisi

öğrenciler, 16 Nisan'da oku-
lun, İsrail'in Gazze'deki sal-
dırılarını ve işgalini destek-
leyen şirketlere devam eden
finansal yatırımlarını pro-
testo amacıyla kampüsün
bahçesinde oturma eylemi
başlatmıştı. Rektörlük, ey-
lemlerin 2. gününde, New
York polisinden göstericile-
rin dağıtılması için yardım
talebinde bulunmuş; kam-
püse giren polis, 108 öğ-
renciyi gözaltına almıştı.
Columbia Üniversitesindeki
olay, 7 Ekim 2023'ten sonra
ABD'deki üniversitelerde Fi-
listinli öğrencilere karşı baş-
layan "ifade özgürlüğü kı-
sıtlaması" tartışmalarını alev-
lendirirken gözaltına alma-
lara tepki olarak öğrenci
protestoları ülke genelindeki
diğer üniversitelere de ya-
yılmıştı. lNEW YORK-AA

UNRWA Genel Komiseri Lazzarini,
"Filistinli gazetecilerin cesareti ve
kararlılığı olmasaydı Gazze'deki tra-
jedinin boyutunu anlayamazdık ve
kavrayamazdık." dedi. Birleşmiş Mil-
letler (BM) Yakın Doğu'daki Filistinli
Mültecilere Yardım ve Bayındırlık
Ajansı (UNRWA) Genel Komiseri
Philippe Lazzarini, İsrail'in Gazze'ye
yönelik saldırıları sonucu yaşanan
trajik olayları takip eden ve dünyaya
duyuran gazetecilerin cesaretini tak-
dir etti. Lazzarini, 3 Mayıs Dünya
Basın Özgürlüğü Günü dolayısıyla
yayımladığı açıklamada, İsrail'in
Gazze'ye yönelik saldırıları sonucu
yaşanan trajik olayları izleyen ga-
zetecilerden övgüyle söz etti. Gaz-
ze'nin, dünyada çatışma ortamında
en çok gazetecinin öldüğü yer olarak
kayda geçtiğini belirten Lazzarini
şöyle devam etti: "İsrail'in Gazze'nin
kuzeyine düzenlediği saldırıda ba-
caklarını kaybeden UNRWA'nın foto
muhabiri Abdullah'ın da aralarında
olduğu çok sayıda gazeteci yara-
landı. Filistinli gazetecilerin cesareti
ve kararlılığı olmasaydı Gazze'deki
trajedinin boyutunu anlayamazdık
ve kavrayamazdık." UNRWA'ya bağlı
çalışan gazeteci Abdullah, bir kaç
ay önce Gazze'nin kuzeyinde görevi
başındayken İsrail'in düzenlediği
hava saldırısı sonucu ağır bir şekilde
yaralandı ve tıbbi imkansızlıklar so-
nucu iki bacağını kaybetti. Gaz-
ze'deki gazeteciler, İsrail ordusunun
saldırıları nedeniyle 3 Mayıs Dünya
Basın Özgürlüğü Günü'nde ölüm
tehlikesi başta olmak üzere iletişimin
kesilmesi, ekipmanların yetersizliği,
yakıt, gıda, su ve ilaç eksikliği ile
mücadele ediyor. İsrail'in 18 yıldır
kuşatma altında tuttuğu, 7 Ekim
2023'ten bu yana da şiddetli saldı-
rılarını sürdürdüğü yaklaşık 2,3 mil-
yon nüfuslu Gazze Şeridi'nde yaşa-
yan Filistinliler gibi gazeteciler de
aileleriyle her gün çeşitli tehlikelerle
karşı karşıya kalıyor. Gazze'deki hü-
kümetin Medya Ofisi verilerine göre,
İsrail ordusunun 7 Ekim 2023'ten
bu yana Gazze Şeridi'ne yönelik
saldırılarında en az 141 gazeteci
öldürüldü, 70'i yaralandı ve onlarcası
da alıkonuldu. lİSTANBUL-AA
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İsrail’in 211 gündür saldırılarını
sürdürdüğü Gazze’de can kaybı
34 BİN 654’E ÇIKTI

BM: Gazze’de her gün 37 çocuk annesini kaybediyor
Birleşmiş Milletler (BM) Yakın
Doğu'daki Filistinli Mülteci-
lere Yardım ve Bayındırlık
Ajansı (UNRWA), İsrail'in 7
aydır saldırılarını sürdürdüğü
Gazze Şeridi'nde her gün 37
çocuğun annesini kaybettiğini
duyurdu. UNRWA'nın X sos-
yal medya hesabından yapı-

lan açıklamada, "Gazze'deki
savaş kadınlara yönelik bir
savaş olmayı sürdürüyor." ifa-
desi kullanıldı. İsrail ordu-
sunun 7 Ekim 2023'ten bu
yana saldırıları altındaki Gaz-
ze'de 10 bin kadının öldü-
rüldüğü ve 19 bininin de ya-
ralandığı belirtilen açıklama-

da, "Her gün 37 çocuk anne-
sini kaybediyor." ifadesine
yer verildi. Açıklamada, şun-
lar kaydedildi: "Şartlar dehşet
verici, 155 binden fazla ha-
mile veya emziren kadın su
ve hijyen malzemelerine ol-
dukça kısıtlı bir şekilde erişim
sağlıyor." lİSTANBUL-AA
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he Columbian ga-
zetesinin haberi-
ne göre, Evergre-

en Üniversitesinin Filistin yanlısı
öğrencilerin taleplerini kabul
etmesiyle 30 Nisan'da öğrenci-
lerle yönetim arasında uzlaş-
maya varıldı. Bu kapsamda, öğ-
renci temsilcileriyle üniversite
yönetimi arasında mutabakat
zaptı imzalanırken öğrenciler
de kamplarını kaldırmayı kabul
etti. Mutabakat zaptına göre,
Evergreen Üniversitesi Başkanı
John Carmichael, Gazze'de ateş-
kes sağlanmasını, tüm rehine-
lerin serbest bırakılmasını ve
bölgeye insani yardımın geniş-
letilmesini talep ettiğini ifade
eden bir bildiriyi paylaşacak.
Üniversite, ayrıca, çatışma de-
vam ederken İsrail, Gazze veya
Batı Şeria'daki yurt dışı eğitim
programlarını veya öğrencilerin
Yahudi veya Filistinli kimlikleri
nedeniyle engellenebilecekleri
bölgelere yönelik programları
onaylamamayı taahhüt etti.

Protokol kapsamında öğren-
ciler ve üniversite yönetimi or-
taklaşa kuracakları komitelerle
anlaşma maddelerinin uygulan-
ma sürecini de takip edilip süreç
üniversiteye bildirilecek ve üni-
versite ise bunları en geç 2026'ya
kadar uygulamayı değerlendi-
recek. Ayrıca, diğer komiteler
ise 2026 sonbaharına kadar üni-
versitedeki polis memurlarını
denetleyen Polis Hizmetleri Top-
luluk İnceleme Kurulu için yeni
bir yapı oluşturulmasını ve
2030'a kadar ise olaylara polis
dışı bir müdahale modeli oluş-
turulmasını önerecek. Evergreen
Üniversitesi sözcüsü Farra Hayes,
gösterilerin barışçıl kalması,
olayların tırmanmaması ve buna
uygun olarak kendileriyle gö-

rüşen öğrencilere minnettar ol-
duklarını dile getirdi. Evergre-
en'de üçüncü sınıf öğrencisi olan
ve protokolü imzalayan dört
öğrenciden biri olan Alex Mars-
hall da gösterilerin olduğu bir
hafta içinde hiçbir öğrencinin
tutuklanmadığı ve hiçbir öğ-
renciye politika ihlalleri nede-
niyle ceza yazılmadığına işaret
ederek “Herkesin güvende ol-
masından ve bu süreci öğrenci-
lerimiz polis şiddetine maruz
kalmadan atlatabildiğimiz için
son derece mutluyuz.” dedi.

Marshall, öğrencilerin nihai
talep listesinin hafta boyunca
kamptaki toplantılar sırasında
bir uzlaşmaya varılarak hazır-
landığını söyledi. Öğrenciler,
23 Nisan'da bazı öğrencilerin
dersleri bırakıp bir miting dü-
zenlemesinin ardından kam-
püsün Kızıl Meydan'ında kamp
kurmuştu. Brown Üniversitesi
Rektörü Christina H. Paxson,

üniversite web sitesinde 30 Ni-
san'da yayımlanan mektubuyla,
üniversite yönetiminin ve okul-
da Filistin'e destek için gösteri
düzenleyen öğrenci grubunun,
anlaşmaya vardığını duyurdu.
Anlaşmanın okul kampüsünde
Filistin'e destek için 24 Nisan'da
kurulan kampın kaldırılmasını
içerdiğini aktaran Paxson, 5 ki-
şilik öğrenci grubunun, üni-
versitenin bu ayki kurumsal
toplantısına katılacağını duyur-
du. Paxson, bu ay yapılacak
toplantının öğrencilerin talep
ettiği İsrail'le bağlantılı şirket-
lerden yatırımı çekme konu-
sunun oylanmayacağını bildi-
rirken üniversitenin ilgili biri-
minden söz konusu konuya
ilişkin 30 Eylül'e kadar bir rapor
sunulmasını isteyeceğini kay-
detti. Gösteriyi temsilen top-
lantıya katılacak 5 kişilik öğrenci
grubu, üniversitenin, İsrail'le
bağlantılı şirketlere yaptığı ya-

tırımlardan çekilmesine yönelik
taleplerini sunacak. Northwes-
tern Üniversitesi yönetimi, Fi-
listin destekçisi gösteriler dü-
zenleyen öğrencilerle anlaşma-
ya vardı. Üniversite yönetimi,
29 Nisan Pazartesi günü öğ-
renciler ve öğretim üyeleri ile
bir anlaşmaya vardıklarını ve
gösterilerin barışçıl bir şekilde
sona erdiğini açıkladı. Böylece,
Northwestern Üniversitesi, Fi-
listin destekçisi öğrenciler ile
okul yönetimi arasında anlaş-
maya varan ilk okul oldu. Buna
karşılık gösteriler 1 Haziran'a
kadar kampüste devam edecek.
Üniversitenin web sitesinde ya-
yınlanan açıklamaya göre pro-
testolara sadece öğrenciler ve
üniversite personeli katılabile-
cek. Columbia Üniversitesinde
Filistin destekçisi öğrenciler, 16
Nisan'da okulun, İsrail'in Gaz-
ze'deki saldırılarını ve işgalini
destekleyen şirketlere devam

eden finansal yatırımlarını pro-
testo amacıyla kampüsün bah-
çesinde oturma eylemi başlat-
mıştı. Rektörlük, eylemlerin 2.
gününde, New York polisinden
göstericilerin dağıtılması için
yardım talebinde bulunmuş,
kampüse giren polis 108 öğ-
renciyi gözaltına almıştı. Co-
lumbia Üniversitesindeki olay,
7 Ekim 2023'ten sonra ABD'deki
üniversitelerde Filistinli öğren-
cilere karşı başlayan "ifade öz-
gürlüğü kısıtlaması" tartışma-
larını alevlendirirken gözaltına
almalara tepki olarak öğrenci
protestoları ülke genelindeki
diğer üniversitelere de yayıl-
mıştı. ABD genelindeki birçok
büyük üniversitede, Filistin'e
destek için öğrenci eylemleri
hala devam ediyor. Polis, son 2
haftada aralarında bazı öğretim
görevlilerinin de bulunduğu
yaklaşık 2 bin 200 kişiyi gözal-
tına aldı. lİSTANBUL-AA

T ABD'deki Evergreen Üniversitesinde Filistin yanlısı gösterilerde bulu-
nan öğrenciler, üniversite yönetimine taleplerini kabul ettirdi.

ABD’deki Evergreen Üniversitesinin Filistin
destekçisi öğrencileri taleplerini kabul ettirdi
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Futbolda 2022-2023 sezo-
nunda tatil edilen Göztepe-
Altay 1. Lig maçındaki tribün
olaylarına ilişkin 24 sanığın
yargılandığı davada, seyir-
cilerin üzerine fişek atan ki-
şiye 15 yıl hapis cezası verildi.
İzmir 3. Ağır Ceza Mahke-
mesinde görülen duruşmaya,
tutuklu sanık F.E. ile bazı
tutuksuz sanıklar ve taraf
avukatları katıldı. Sanık ifa-
delerinin ardından son söz-
leri sorulan F.E, olaydan duy-
duğu üzüntüyü dile getire-
rek, kimseyi yaralamak gibi
bir niyeti olmadığını ifade
etti. Verilen aranın ardından
kararını açıklayan heyet, tu-
tuklu sanık F.E'ye "silahla
kasten yaralama"dan 11 yıl
3 ay, "spor alanlarına yasak

madde sokulması"ndan 2
yıl 1 ay ve "müsabaka dü-
zeninin bozulması" suçun-
dan 1 yıl 8 ay hapis cezası
verdi. Toplam 15 yıl hapis
cezasına hükmedilen sanı-
ğın tutukluluk halinin de-
vamına karar verildi. Mah-
keme, tutuksuz 13 sanığın
ise "spor alanlarına yasak
madde sokulması" ve "mü-
sabaka düzeninin bozulma-
sı" suçlarından 10 aydan 2
yıl 6 aya kadar hapsine hük-
metti ancak hükmün açık-
lanması geri bırakıldı. Du-
ruşmada 10 sanık hakkında
ise beraat kararı verildi.
Davanın geçmişi

Gürsel Aksel Stadı'nda 27
Kasım 2022'deki müsaba-

kada yaşanan olaylar sonrası
İzmir Cumhuriyet Başsavcı-
lığınca 24 sanık hakkında
iddianame hazırlanmıştı. Sa-
nık F.E'nin, işaret fişeğini
binlerce kişinin bulunduğu
Göztepe tribünlerine doğru
hedef gözetip ateşlediği ge-
rekçesiyle "silahla kasten ya-
ralama", "spor alanlarına ya-
sak madde sokulması" ve
"müsabaka düzeninin bo-
zulması" suçlarından hapsi
istenmişti. Diğer sanıkların
da "spor alanlarına yasak
madde sokulması", "spor
alanlarına sokulan yasak
maddeyi seyircilere temin
etme" ve "müsabaka düze-
ninin bozulması" gibi suç-
lardan cezalandırılması talep
edilmişti. lİZMİR-AA

Galatasaray Kadın Futbol Takımı
şampiyonluk maçına çıkıyor
Galatasaray Petrol Ofisi,
Turkcell Kadın Futbol Süper
Ligi’nin 30. ve son haftasında
bugün evinde oynayacağı
ALG Spor’u yenmesi duru-
munda şampiyon olacak.
Turkcell Kadın Futbol Süper
Ligi’nin 30. ve son haftasında
Galatasaray Petrol Ofisi yarın
saat 14.00’de Florya Metin
Oktay Tesisleri’nde ALG Spor
ile karşı karşıya gelecek.
Ligde sarı-kırmızılılar 22 ga-
libiyet, 2 beraberlik ve 5
mağlubiyetle aldığı 68 pu-
anla zirvede yer alıyor. Ga-
ziantep ekibi ise 17 galibiyet,
4 beraberlik ve 8 mağlubiyet
sonucunda topladığı 55 pu-
anla 6. sırada bulunuyor. 
Hedef ilk
şampiyonluk

Galatasaray, ALG Spor
karşısında galip gelmesi du-
rumunda ilk şampiyonlu-
ğunu kazanacak. 2021-2022
sezonunda kurulan kadın
futbol takımı, geçtiğimiz yıl
normal sezonu grubunda
lider tamamlamış, yarı fi-
nalde ise Fenerbahçe’ye elen-

mişti. Galatasaray bu iç sa-
hada 14 karşılaşmaya çıktı.
Sarı-kırmızılılar bu müsa-
bakalarda 12 galibiyet, 1
beraberlik ve 1 mağlubiyet
sonucunda 37 puan topladı
ve bu alanda ikinci sırada
yer aldı. Aslan sahasında
son olarak Kdz. Ereğli Be-
lediyespor ile oynadı ve 4-
2’lik skorla yendi.
Ebru Topçu’dan
15 gol

Galatasaray’da ligde ge-
ride kalan 29 haftada rakip
fileleri 69 kez havalandı-
rırken, kalesinde de 29 gol
gördü. Sarı-kırmızılılarda
Ebru Topçu attığı 15 golle
takımın en golcü ismi olur-
ken, onu 11 golle Arzu Ka-
rabulut ve 8’er golle de
Elanur Laçın ile Kipoyi ta-
kip etti. Galatasaray - ALG
Spor karşılaşmasını Berkay
Ağış yönetecek. Ağış’ın yar-
dımcılıklarını Aydın Baran
Tek ile Alperen Şeker ya-
pacak. Maçın 4. hakemi
ise Mustafa Furkan Ceylan
olacak. lİSTANBUL-İHA

Tatil edilen Göztepe-Altay maçında
tribüne fişek atan sanığa 15 yıl hapis
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Beşiktaş Kulübü Başkanı Hasan Arat: 
Yerli, yabancı herkesle görüşüyoruz

Trendyol Süper Lig ekiplerinden Atakaş Ha-
tayspor, teknik direktör Özhan Pulat ile anlaştı.
Kulüpten yapılan yazılı açıklamada, Özhan
Pulat ile anlaşmaya varıldığı belirtilerek, "Ku-
lübümüz teknik direktör Özhan Pulat ile 2023-
2024 Trendyol Süper Lig sezonunun sonuna
kadar anlaşma sağlamıştır. Özhan hocamıza
ve ekibine hoş geldin diyor, yeni görevlerinde
başarılar diliyoruz." ifadeleri kullanıldı. Trendyol
Süper Lig ekiplerinden Atakaş Hatayspor'da
sportif direktörlük görevine Fatih Kavlak geti-
rildi. Kulübün sosyal medya hesabından yapılan
paylaşımda, takımın yeni sportif direktörünün
Fatih Kavlak olduğu belirtilerek, "Daha önce
kulübümüzde teknik direktörlük ve sportif
direktörlük yapan Fatih Kavlak kulübümüzün
yeni sportif direktörü olmuştur. Fatih Kavlak'a
hoş geldin diyor, yeni görevinde başarılar di-
liyoruz." denildi. lMERSİN-AA

Hatayspor, teknik direktör
Özhan Pulat ile anlaştı

Almanya dönüşünde basın mensuplarına İs-
tanbul Havalimanı'nda açıklamalarda bulunan
Arat, Borussia Dortmund Yardımcı Antrenörü
Nuri Şahin'le bir görüşme yapılıp yapılmadığı
yönündeki soruya, "Biz herkesle görüşüyoruz.
Spesifik kişilere indirmeyin. Yerli, yabancı
herkesle görüşüyoruz. Türkiye'de kupa aşa-
masına gelene kadar resmi bir görüşme dü-
şünmüyoruz. Beşiktaş'ın ihtiyacı olan herkesle
görüşüp bize projelerini sunmalarını isteye-
ceğiz. Beşiktaş değişikliğe gitmek zorunda.
Bu da teknik direktörün bize vizyon koyma-
sıyla ilgili." cevabını verdi. Yeni teknik direk-
törün yerli mi yoksa yabancı mı olacağı ko-
nusunda yüzde 50'lik bir oran olduğunu söy-
leyen Arat, "İyi bir şey yapmaya çalışıyoruz.
Beşiktaş hassas bir dönemden geçiyor. Ta-
raftarlarımızın yönetim kuruluna inanmasını
istiyorum. Vaziyet şubat ayındaki kadar sıkışık
değil. Sezon başı olacağı için alternatiflerimiz
daha fazla, zaman daha planlı. Şubatta,
devre arasında kimse gelmek istemiyordu.
Oyuncu ve teknik direktör için doğru zamanda
çalışmalarımıza başladık." ifadelerini kullandı.
Beşiktaş'ın ciddi bir yapılanmaya gitmek zo-
runda olduğunu kaydeden Arat, "Hedefimize
koşarken yapmamız gereken çok iş var. Ciddi
bir yapılanma içine gireceğiz. Bütün alter-
natifleri yan yana koyup değerlendireceğiz.
Herkes üzerine düşeni bu aşamada yapıyor.
Dortmund'da çalışmalarımızı yaptık. Beşiktaş
ilk önce hedefine ulaşacak. Doğru bir karar
verme konusunda hazırlıklar yapıyoruz." diye
konuştu. lİSTANBUL-AA
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ider Galatasaray,
Trendyol Süper
Lig'in 35. hafta-

sında bugün EMS Yapı Sivass-
por'u konuk edecek. RAMS
Park'taki karşılaşma saat
19.00'da başlayacak. Müsaba-
kayı hakem Arda Kardeşler yö-
netecek. Haftaya en yakın ta-
kipçisi Fenerbahçe'nin 4 puan
önünde lider giren Galatasaray,
ligin geride kalan 34 maçlık
bölümünde 30 galibiyet, 3 be-
raberlik ve 1 mağlubiyet so-
nucu 93 puan topladı. Puan
cetvelinde 9. sırada yer alan
Sivasspor'un ise 12 galibiyet,
12 beraberlik ve 10 mağlubi-
yetle 48 puanı bulunuyor.
Süper Lig rekorunu
kırmaya 1 puan kaldı

Galatasaray, Sivasspor ma-
çından puan alması halinde
Fenerbahçe'nin bir sezonda en
fazla puan toplama rekorunu
kıracak. 1988-1989 sezonunda
93 puan toplayan Fenerbahçe,
3 puanlı sisteme geçilmesinin
ardından Süper Lig'de bir se-
zonda en fazla puan alan takım
konumunda bulunuyordu. Ga-
latasaray ise geçen haftaki Yu-
katel Adana Demirspor galibi-
yetiyle puanını 93'e çıkarmıştı.
"Cimbom" böylelikle bitime 4
maç kala rakibinin rekoruna
ortak olmuştu. Sarı-kırmızılı
ekip, Sivasspor maçını kaybet-
memesi durumunda Fenerbah-
çe'nin rekorunu kıracak.

Galatasaray'ın bu sezon 34
haftada puan kaybı yaşadığı 4
maçtan biri Sivasspor karşı-
laşması oldu. Sarı-kırmızılılar,
ligde 30 galibiyet alırken, 3
beraberlik ve 1 mağlubiyet ya-
şadı. Atakaş Hatayspor'a 2-1
mağlup olan Galatasaray, Fe-
nerbahçe ve Mondihome Kay-
serispor'la 0-0, Sivasspor'la da
1-1 berabere kaldı. Sarı-kırmı-
zılı ekip, Süper Lig'deki son
22 müsabakada mağlubiyet
yüzü görmedi. Bu sezonki tek
yenilgisini 12. haftada deplas-

manda Atakaş Hatayspor kar-
şısında yaşayan Galatasaray,
sonrasındaki 22 lig maçında
20 galibiyet ve 2 beraberlik
aldı. Galatasaray, Süper Lig'de
bu sezon sahasında oynadığı
tüm maçları kazandı. RAMS
Park'ta oynadığı 17 Süper Lig
karşılaşmasından da galibiyetle
ayrılan sarı-kırmızılılar, ligde
sahasında puan kaybı yaşa-
mayan tek takım konumunda
bulunuyor.
Sahasında 34 maçtır
kaybetmiyor

Galatasaray, Süper Lig'de
sahasında çıktığı son 34 maçta
mağlup olmadı. Ligde taraftarı
önündeki son yenilgisini geçen
sezon iç sahada çıktığı ilk kar-
şılaşma olan Giresunspor ma-
çında yaşayan sarı-kırmızılılar,
sonrasındaki 34 mücadeleyi
kaybetmedi. Galatasaray, iç sa-
hadaki son 20 Süper Lig mü-
sabakasını kazandı. Galatasa-
ray, söz konusu süreçte Sey-
rantepe'de çıktığı lig karşılaş-
malarında 32 galibiyet ve 2
beraberlikle sahadan ayrıldı.

Galatasaray'da EMS Yapı Si-
vasspor maçı öncesi 7 futbolcu
sarı kart ceza sınırında bulu-
nuyor. Sarı-kırmızılı takımda
Lucas Torreira, Sergio Oliveira,

Victor Nelsson, Davinson Sanc-
hez, Hakim Ziyech, Kaan Ay-
han ve Kerem Aktürkoğlu, sarı
kart ceza sınırında bulunuyor.
Bu oyuncular, yarınki müca-
delede kart görmeleri duru-
munda 36. haftadaki VavaCars
Fatih Karagümrük maçında yer
alamayacak. Sarı-kırmızılı ekip,
Sivasspor maçına tam kadro
çıkacak. Sarı-kırmızılı ekip,
Trendyol Süper Lig'deki son 5
maçında 16 gol kaydetti. Ga-
latasaray, ligde Corendon Alan-
yaspor, Kasımpaşa ve Siltaş
Yapı Pendikspor'a 4'er, Yukatel
Adana Demirspor'a 3 ve Ha-
tayspor'a 1 gol attı. Sarı-kır-
mızılılar, ligde 34 maçta ise
80 kez fileleri havalandırdı.
Sivas maçı kapalı gişe

Süper Lig'de son 4 haftaya
girilirken ciddi bir puan avan-
tajıyla önde olan Galatasaray,
yine taraftar desteğini arka-
sında hissedecek. RAMS
Park'taki son 2 maçında büyük
bir taraftar desteğiyle müsa-
bakaya çıkan sarı-kırmızılıların,
Sivasspor karşılaşmasını kapalı
gişeyle oynaması bekleniyor.
Galatasaray ile Sivasspor,
Trendyol Süper Lig'de bugün
36. kez karşı karşıya gelecek.
İki takım arasında Sivasspor'un

Süper Lig'e yükseldiği 2005-
2006 sezonuyla başlayan re-
kabette geride kalan 35 maçtan
21'ini sarı-kırmızılılar, 7'sini
kırmızı-beyazlılar kazandı. 7
karşılaşma ise berabere sonuç-
landı. Lig maçlarında Galata-
saray'ın 73 golüne, Sivasspor
45 golle yanıt verdi.
Galatasaray, İstanbul'da
bir kere kaybetti

Galatasaray, Süper Lig'de
Sivasspor ile sahasında yaptığı
maçların sadece birini kaybetti.
Galatasaray, iki takım arasında
İstanbul'da yapılan 17 lig ma-
çının 15'ini kazanırken birinde
berabere kaldı, birinde mağlup
oldu. İstanbul'daki mücadele-
lerde Galatasaray 41 kez fileleri
havalandırırken, Sivas ekibi
rakibine deplasmanda 17 gol
atabildi. Sarı-kırmızılılar, Si-
vasspor'u konuk ettiği son 3
maçta 5 puan kaybetti. Süper
Lig tarihinde Sivasspor'u konuk
ettiği ilk 14 maçın tamamını
kazanan "Cimbom", son 3 iç
saha maçında 1 galibiyet, 1
beraberlik ve 1 mağlubiyet ya-
şayarak 4 puan toplayabildi.

Galatasaray, Süper Lig'de
rakibi karşısındaki en farklı
skorlu galibiyetini 2011-2012
sezonunda deplasmanda 4-0

kazandığı maçta elde etti. Si-
vasspor ise rakibi karşısındaki
en farklı galibiyetini, 2008-
2009 sezonunda sahasındaki
maçta 2-0'lık skorla kazandı.
Rekabette en gollü lig maçı
ise Galatasaray'ın 2007-2008
sezonunda deplasmanda 5-3
kazandığı müsabaka oldu.

Ligin geride kalan bölü-
münde 12 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 10 mağlubiyet yaşa-
yan kırmızı-beyazlı ekip, 48
puan topladı. Puan cetvelinde
9. sırada bulunan Sivas tem-
silcisi, Galatasaray maçından
puan ya da puanlar alarak Av-
rupa kupası hedefini sürdür-
meyi planlıyor. Kırmızı-beyazlı
ekipte Galatasaray maçı öncesi
orta saha oyuncusu Hakan Ars-
lan'ın ve savunmada görev ya-
pan Burak Kapacak'ın sakatlığı
bulunuyor. Sivas ekibinde Ga-
latasaray maçı öncesi 4 oyun-
cu sarı kart ceza sınırında yer
alıyor. Kırmızı-beyazlı ekipte
kaleci Ali Şaşal Vural, savunma
oyuncuları Caner Osmanpaşa
ve Achillas Poungouras ile
orta saha oyuncusu Bartuğ
Elmaz yarınki mücadelede
kart görmeleri durumunda li-
gin 36. haftasındaki RAMS
Başakşehir maçında forma gi-
yemeyecek. lİSTANBUL-AA

L

Sarı-kırmızlılar,
yarın Sivasspor
karşısında mağ-
lup olmazsa Sü-
per Lig'in puan
rekorunu 
kıracak.

Lider Galatasaray, bugün
Sivasspor’u ağırlayacak
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anat bir milletin mi-
henk taşıdır, tarihin
her döneminde hiç-

bir kültür ya da toplum sa-
natsız gelişmemiştir. Çocukluk
dönemlerinden itibaren güzel
sanatlara ilgi duyan, fikir, ruh
dünyasını sanatla yoğuran,
hayatını  sanatla şekillendiren,
1989 senesinde restorasyonu
tamamlanan Sultanahmet’teki
Caferağa Medresesi’nde on
yıl müdürlük yapan Kıymetli
Muin Nursen Eriş beyefendi
ile yaptığımız sanatsal söyle-
şimizi siz değerli okurlarımı-
zın ilgilerine sunuyoruz: 

n Müzeyyen Hülya Günay:
Efendim hat sanatına nasıl
gönül verdiniz? 

n Muin  Nursen  Eriş:  Bis-
millah her hayrın başıdır,
biz dahi onunla baş-
larız. Allah-u Teâ-
lâ’ya hamd ve
senâ, O’nun Re-
sûl’una salât-ü
ve selâm ol-
sun. Efendi-
miz Hz. Mu-
h a m m e d
(a.s.m) za-
manından
itibaren itina
ile işlenerek
günümüze
kadar devam
eden ve inşa-
allah devam
edecek olan
hat sanatına,
Rahmetli baba-
mın hediye etme
lûtfunda bulundu-
ğu bir gubari-celi
ta’lik levhayla gönül
verdim. 1955- 56 senele-
rinde İstanbul’da mezat o za-
manlar Nuriosmaniye Ca-
mii’nin alt tarafındaki mezatta
olurdu. Oradan bir muhterem
zat zaman zaman levhalar
zaman zaman Kuran-ı Ke-
rim’leri babama getirirdi. Ba-
bam da dört tane levha al-
mıştı. Levhalardan bir  tane-
sini bana hediye etti,  diğer-
lerini de kardeşlerime hediye
etti. O levhanın benim üze-
rimde çok büyük bir tesiri
oldu. O levhayı hediye ettik-
ten hemen bir hafta sonra

Sahaflar’ın o tarafta bit pazarı
vardı. O bit pazarına gidip
ben hat kartpostalı toplamaya
başladım. O günkü şartlarda
3 lira 5 lira her ne ise harç-
lıklarımı kartpostala yatırma-
ya başladım. Kartpostalı al-
dıktan sonra da evde gelip
üzerinde çalışmaya başladım.
Hatta bir gün kuyumculukta
kullanılan havyalar vardır.
Bir tahta üzerine o hayvalarla
bir hat meşk ettim. Getirdim
babam rahmetliye gösterdim.
Çok heyecanlandı, çok hoşuna
gitti, onun o heyecanı bende
ilgiyi artırdı. Yaşım 15 16…
Garip bir şeydir o zaman o
yaştaki çocuklar gibi sokak
oyunu bilmem, hayatımda
bisiklete binmemişimdir, bir-

dir bir oyunu bilmem. Be-
nim düşünce dünyam,

ruh dünyam sanatla
alâkalı. Babamın
kuyumculuğu,
kuyumculuğu-
nun getirmiş ol-
duğu sanatla
alâkalı olan çi-
zimler hep bu-
rada yoğun-
laşmış, Güzel
S ana t l a r ’ a
karşı aşırı bir
ilgi, o yaşlar-
da çok iyi re-
sim yapardım.
Resimden hat
sanatına geçi-

şim de bu aşağı
yukarı.  
n Müzeyyen

Hülya Günay: Hat-
tat Hamid Aytaç ile

tanışma öykünüzü bi-
zimle paylaşır mısınız? 
n Muin  Nursen  Eriş:  Bir

gün Hamid Bey’in ismini işit-
tim. Hamid Bey’e gitmek için
babamdan izin istedim. Me-
ğerse dükkânda Hamid Bey’in
yazısı varmış, besmele var
ben bunun farkında değilim.
Babam gösterdi güldü, “Git
benden de selam söyle” dedi.
Tanışıyorlarmış. Ben Hamid
Bey’in Mahmutpaşa’da Sir-
keci’ye inen yol üzerindeki
handaki yazahanesine uğra-
dım. Kapıdan içeri girdim,
biraz da destursuz girdim

herhalde, o gençlik heyecanı
da var. Mizacım da pek öyle
sakin bir tabiat da değil, halen
öyleyim. İçeri girdim selam
verdim direk pat diye “Ben
hat öğrenmek istiyorum” de-
dim. Hamid Bey biraz şaşkın
ama hoşuna da gider bir hâl
içerisinde, “Gel yanıma” dedi
gittim. “Şu boyda bir defter
al kareli olsun” dedi. Daha
lafı bitmedi ben fırladım dı-
şarı. Bu da kendisinin rah-
metlinin dikkatini çekmiş her-
halde, böyle acayip bir talebe.
Çünkü pat diye giriyor, pat

diye dışarı fırlıyor filan.
Ben en yakın kırtasiye-
ciden defteri kaptım gel-
dim. Rahmetli kamış
yontmaya başlamış, bana
hazırlıyor. Nasıl bir intiba
bıraktımsa üzerinde hiç
tereddüt filan da yapma-
dı. “Otur” dedi şöyle. Ka-
mışı açtı, bir cam şişenin
içerisine rikayı koydu, mü-
rekkebi koydu, defteri aldı
eline “Nasrun minallâhi ve
fethun karîb” yazdı. Ben
tabi hiçbir şey bilmiyorum,
sadece yazıyı görüyorum,
noktalamalarını koydu. “Kırk
sayfa yazacaksın” dedi. Ben
biraz şaşkın hemen kafadan
bir hesap yaptım, bir satırda
kırk tane olsa 1600 defa yaz-
mam lazım, “Hocam 1600
defa yazmam lazım” dedim.
İtirazvari bir heyecanla ko-
nuştum ama. Gel yanıma
dedi, gittim, eğil dedi, kula-
ğımı şöyle bir tuttu, “Senin
hakkından ancak bu gelir”
dedi. Bana artık o saatten
sonra diyecek laf düşmez, “Al
bakayım bunları git meşk et
de öyle gel” dedi. Benim hatla
tam ülfetim o. 1957-58 de
Rahmetli Hattat Hamid Ay-
taç’la hatt meşkine başlamış
olmama rağmen elimde ol-
mayan sebeplerden devamını
getirip hattat olamadım. 

n Müzeyyen Hülya Günay:
Sonraki süreçte neler yaşa-
dınız? 

n Muin Nursen Eriş: Ara-
dan epey zaman geçti. 1960
ihtilali gibi musibetler sadece
Türkiye’nin başına gelmedi,
benim de başıma gelmiş
oldu. Çünkü ben artık Hamid

Bey’e
gidip gelemez oldum. Asker-
lik geldi çattı. Yedek subay
öğretmen olarak Kayseri Ha-
cılar’da askerlik vazifemi ta-
mamladım. Hayat gaylesi o
süreçten sonra Hamid Bey
ile olan münasebetimiz ke-
sildi. Ama benim hiç sanatla
ilişkim kesilmedi. Evde resim
yapmaya başlamıştım. Arada
sırada meşkler yapıyordum
kendi kendime. Ağabeyimin
nişanı sırasında ne hediye
yapabilirim diye düşündüm.
Yarım metre boyunda bir ah-
şap vazo yaptırdım. Elim
fırça da tuttuğu için yağlı
boya, o ahşap vazoyu dört
gün içerisinde tezyinatını ve
hat yazılarını yazmakla be-
raber üst tarafta besmele,
bir tarafta “Muhammed” bir
tarafta “Maşaallah” olmak
üzere bir vazo oldu. Ve ben
nişan günü onu ağabeyime
hediye ettim. Makbule geç-

miştir herhalde, bilmiyorum.
Kız kardeşim yetişiyordu. Kız
kardeşime sanatı aşılama
gayretim arasına babamın
vefatı girdi. Benim sanatla
belirli bir süre ilişkim koptu. 

n Müzeyyen Hülya Günay:
Sanatla belirli bir süre ko-
puşun arka planında evde,
aile içinde neler yaşadınız,
sanatın çocuklarınız üze-
rinde tesiri hakkında neler
söylemek istersiniz? 

n Muin  Nursen  Eriş:  Sa-
natla ilişkim belirli bir süre
koptu ama, takip ediyordum,
zaman zaman sahaflara çıkı-
yordum, bir takım gazetelerin
verdiği yazıları, kitapları top-
luyordum. İlk defa Kalem Gü-
zeli’ne rast gelmiştim. Onu
aldım. Benim ilk nazari eği-
timimi yani fikri eğitimimi
Kalem Güzeli’nden aldım. Bu
arada tezhip sanatına mera-
kım, resme merakım devam
etti.  Evde içime dönük çalış-
malarım devam etti. Bilhassa
kızımın yetişmesi bakımından,
onu  iyi bir müzeyyip olarak
yetiştirdik çok şükür. İyi bir
müzeyyip olarak yetişirken
iyi bir ressam da oldu, iyi bir
ressam olurken iyi bir stilist
oldu. Birkaç meziyeti bir ara-
da toplayarak hamd olsun
yetişti. Oğlumun büyümesi
ile de o da iyi bir grafik sa-
natkârı oldu çok şükür. Yani
aile hamd olsun bir sanatın
komplikasyonu içerisinde ru-
h e n imtizaç ederek büyü-

yorlar, büyüyoruz , ken-
dimizi geliştiriyoruz.  

n Müzeyyen  Hülya
Günay: Ve sanatla vus-
lat, Caferağa Medre-
sesi süreciniz başlı-
yor. Neler paylaşmak
istersiniz? 

n Muin  Nursen
Eriş: Kaderi ilahi bizi
1989-98 yılları ara-
sında Caferağa Med-
resesi’ne müdür
yaptı. Cenab-ı
Hak’ın sevki ile
oldu, ben yapma-
dım. Hayatımın en
güzel on senesini
ben orada geçir-
dim. Çünkü ta-
mamen sanatın
içindeyim. Cafe-
rağa Medrese-
si’nin benim üze-

rimde çok büyük tesiri oldu.
Bu tesirin iki büyük yönü var.
Birincisi insan yetiştirme gay-
retimi artırdı yani hevesim
arttı. Ben şimdi kendimi bı-
rakıp, gelen talebeler niçin
geliyor? Çünkü, bizim orada
biz bir düğüm çözdük. Cafe-
rağa Medrese’si aslında çok
büyük bir hizmet yaptı. Top-
kapı Sarayı’nda hat eğitimi
de vardı, tezhib eğitimi de
vardı, minyatür eğitimi de
vardı ama Topkapı Sarayı dar
çerçevenin içerisinde kalmıştı.
Yani belirli kesim gidiyor, hal-
ka yayılmamış halk bilmiyor.
Biz Caferağa Medresesi’nde
halkın eğitimini başlattık. Bu
da benim kafamda tasarladı-
ğım birilerine bir şeyler ve-
rebilmenin lezzetini meydana
getirdi. Bunu samimi olarak
söylüyorum, ben çok lezzet
aldım. Diyorum ya hayatımın
on senesi mükemmeldi.

(DEVAM EDECEK)
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Sultanahmet’teki Caferağa Medrese-
si’nde on yıl müdürlük yapan Kıy-

metli Muin Nursen Eriş beyefendi ile
yaptığımız sanatsal söyleşimizin ilk
bölümünü siz değerli okurlarımızın

ilgilerine sunuyoruz: 
MÜZEYYEN 

HÜLYA GÜNAY

Muin N. Eriş ile ‘Geleneksel
Sanatlar’ ile ilgili bir sohbet -I
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